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Путин се срещна с Асад
в Кремъл

Руският президент Владимир Путин
поздрави тенисиста Дмитрий
Медведев за победата на Откритото
първенство на САЩ. "По пътя към
финала на това престижно състеза-
ние вие проявихте най-висока класа,
майсторство и упоритост в постигане-
то на целта си и в решаващия мач
се представихте уверено, стегнато,
като не оставихте шанс на силния и
именития си съперник. Така играят
истинските шампиони", се казва в
поздравлението на руския държавен
глава. В нощта срещу понеделник
Медведев надигра тенисист номер
1 в световния рейтинг Новак
Джокович с 6:4, 6:4, 6:4 и за първи
път спечели турнир от Големия
шлем. По този начин той прекъсна
стремежа на Новак да спечели
всичките четири турнира от Големия
шлем през тази година. Руснакът
обаче не забрави да оцени заслугите
за световния тенис на Джокович,
като на заключителната церемония
отсече: "Никога не съм казвал това,
но сега ще го кажа: за мен ти си
най-великият тенисист в историята".

Уважаемые
соотечественники!

19 сентября 2021 года
состоятся выборы

депутатов Государствен-
ной Думы Федерального
Собрания Российской
Федерации восьмого

созыва.
На территории Болгарии от-

крываются избирательные
участки:
В Посольстве России в

Болгарии (г. София, бул. Дра-
ган Цанков, 28)
В Генеральном консульст-

ве России в Варне (г. Варна,
ул. Македония, 53)
В Генеральном консульст-

ве России в Русе (г. Русе, ул.
Ниш, 1)
Принять участие в голосо-

вании могут граждане Рос-
сийской Федерации, достиг-
шие на день голосования 18
лет, постоянно проживающие
или временно находящиеся
на территории Болгарии. До-
полнительная информация по
вопросам участия в голосо-
вании размещена на сайте
Центральной избирательной
комиссии России - http://
cikrf.ru/ в разделе "Выбира-
ем вместе!".

Валерий Гергиев - дирижер-
реформатор                 Стр. 5 и 6

Начинает работу VI форум
"Молодежь строит будущее" Стр. 7

Спросите доктора Мясникова
Стр. 9

От днес до неделя рус-
ките граждани гласуват за
нов състав на Държавната
дума, за местни законода-
телни органи и областни ръ-
ководители. "Висшият сми-
съл на изборите е преди
всичко в изявата на воля-
та на руския народ като
главен източник на власт-
та, в реализацията на кон-
ституционното право на
гражданите да определят
по-нататъшното развитие на
страната, която искаме да
виждаме суверенна и бла-
гополучна", каза Владимир
Путин в обръщение към
сънародниците си.
Неотдавна той напомни,

че продължава намесата на
чужди страни и организа-
ции във вътрешните рабо-
ти на Русия и особено в из-
борния процес, прибягвай-
ки до най-разнообразни ме-
тоди - от грубо нарушава-
не законите на страната, до
изтънчени похвати с изпол-
зването на модерни техно-
логии. "Те винаги така пра-
вят и не само на нашите
избори, а по целия свят. То-
ва е част от глобалната им
политика", заяви руският

Европарламентът призова да
не се признават изборите, още
преди те да са се състояли

президент.
Тази седмица говорителят

на Външно министерство
Мария Захарова съобщи за
наличието на колосален ма-
сив от данни за намесата
на американските спецс-
лужби и IT-компаниите в
парламентарните избори в
Русия. Тя обърна конкрет-
но внимание на факта, че в
разработването на схеми-
те и интернет обезпечава-
нето на намесата непосред-
ствено са участвали служи-
тели на Пентагона. Това ста-
на причина посланикът на
САЩ Джон Съливан да бъ-
де извикан във Външно ми-
нистерство в Москва.

"Фактите за намесата за-
сягат отказа на редица за-
падни интернет платформи
да отстранят забранените
публикации. Конкретните
факти бяха предадени на
американския посланик.
Той заяви, че не разпола-
га с данни за нарушаване
на руското законодателст-
во и обеща да ги прове-
ри", обясни Сергей Лавров.
На шефа на американска-
та мисия е било заявено
за недопустимостта на по-

добна намеса в изборите
в Русия. В четвъртък на
разговор бяха поканени
представители на ръковод-
ствата на двете големи IT-
компании - Google и Apple.
САЩ, както и техните съ-

юзници в НАТО, никога не
са се отказвали от наме-
сата във вътрешните ра-
боти на Русия, от опитите
да дестабилизират руско-
то общество и държава,
включително и с все по-ак-
тивното използване на
т.нар. пета колона. За цел-
та се вливат милиони до-
лари в създаването на
НПО, тяхното щедро финан-
сиране, вербуване на аген-
ти сред местното населе-
ние, осигуряването им с
техническо и идеологичес-
ко ръководство.
За дългосрочния характер

на тези действия говори
статията на помощник дър-
жавния секретар на САЩ
за Европа и Евразия Вик-
тория Нюланд, публикува-
на в авторитетното списа-
ние Foreign Affairs още през
лятото на миналата година.
Трябва да се напомни, че
това бе в навечерието на
президентските избори в
Беларус, които бяха изпол-
звани за организиране на
поредната цветна револю-
ция и по примера на съби-
тията в Украйна преди шест

години за превръщането на
страната в още един плац-
дарм срещу Русия. Тогава
тези опити се провалиха и
сега на дневен ред са из-
борите в Русия.

"Настъпва моментът да
проявим увереност и да на-
тиснем върху болезнените
точки на Путин, където той
е най-уязвим. А това са не-
говите собствени граждани",
препоръчва Нюланд. Стати-
ята й днес се възприема ка-
то програмен документ за
действие на всички антирус-
ки организации и от значи-
телна част от западния по-
литически елит. "Като дей-
стват от позиция на силата
Вашингтон и неговите съ-
юзници трябва да се про-
тивопоставят на опитите на
Путин да откъсне населе-
нието на Русия от външния
свят и от възможността да
се води пряк диалог с рус-
кия народ за преимущест-
вата на сътрудничеството и
за цената, която той зап-
лаща заради отказа на Пу-
тин от либерализма", се
казва в статията.
В Брюксел с готовност и

безпрекословно възприемат
инструкциите на Вашингтон.
В четвъртък Европарламен-
тът гласува доклад, който
препоръчва на страните от
ЕС "да ожесточат политика-
та си към Москва. На стр. 2
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Äíåñ ÁÑÏ íÿìà ïðàâî íà ãðåøêà!
Проф. Светлана Шаренкова

Избирателите на БСП са идейни и политически грамотни
хора. Те не търпят лицемерие и фалш, когато става дума
за бъдещето на България и на тяхната партия. В дългата
си история, те не рядко са наказвали партийните си ръко-
водства, когато са виждали отстъпление от ценностите и
принципите на социализма. Днес страната и БСП са изп-
равени пред решаващи избори - парламентарни и прези-
дентски, на които ще определят своето бъдеще и очаква-
ната от всички промяна.
На 1 февруари т.г. президентът Румен Радев и вицепре-

зидентът Илияна Йотова обявиха намерението си да се
кандидатират за нов мандат. Политическата логика и здра-
вият разум сочеха, че още тогава БСП трябваше да подк-
репи президента Радев. Не само защото именно БСП по
личната инициатива на лидера Корнелия Нинова го издиг-
на през 2016 г. Сред другите безспорни аргументи са ви-
сокото обществено доверие към държавния глава, изпъл-
нените му предизборни ангажименти и мощната обществе-
на вълна на протест срещу корупционния модел на ГЕРБ,
отприщена от политическото говорене и действия на дър-
жавния глава. Към тези аргументи в следващите месеци
се прибави и успешната работа на съставения от Румен
Радев служебен кабинет, прекъсването на корупционните
мрежи на ГЕРБ, проведените честни избори без купен и
корпоративен вот! В условията на тежка криза Румен Ра-
дев днес е националният лидер, факторът на стабилност и
гарантът на държавността в България.
В началото на февруари БСП закъсня с подкрепата си

за държавния глава с мотива, че ще води този разговор
след парламентарните избори. Тази позиция разколеба мно-
го социалисти, а всеки участник в кампанията тогава пом-
ни, че въпросът за подкрепата за Румен Радев бе най-
често задаваният на предизборни събития. След тежката
изборна загуба на 4 април партийни структури и анализа-
тори отбелязаха, че забавянето на подкрепата за прези-
дента е сред основните причини за лошия резултат и лип-
сата на мобилизация на избирателите на БСП. Грешката
бе поправена с единодушното решение взето от Национал-
ния съвет на БСП на 11 април за подкрепа на Радев-
Йотова за втори мандат.
За съжаление и след тази дата периодично се появяваха

политици  от левицата, които "забравяха" да изпълняват
решението на Националния съвет и изразяваха резерви
към кандидатурата на президента, както и неоторизирани
говорители, които с интригантски и реваншистки тон нала-
гаха послания срещу Румен Радев. И вместо с наближава-
нето на президентските избори БСП да се обединява и
мобилизира в подкрепа на своя президент, в  последните
седмици това говорене ескалира. Въпреки категоричното
решение на Националния съвет тепърва стартира процес
на номинации, а говорители на БСП употребяват опорни
точки от типа, че "президентът забивал нож в гърба на
партията". И всичко това в противоречие с декларирания
още през 2016 г. принцип, че "Позитано" 20 няма да се
меси в дейността на държавния глава, както и неотчитай-
ки надпартийния характер на президентската институция.
Въпросните недобросъвестни говорители налагат две ос-
новни опорни точки - че президентът е длъжен да отгово-
ри дали подкрепя бъдещия политически проект на слу-
жебните министри Кирил Петков и Асен Василев. Втората
- БСП не се страхува от този проект, но пък го обвинява,
че "бракониерства" структури и кадри от партията. Прези-
дентът Радев отговори ясно и неколкократно на тези пита-
ния - подкрепя не политически партии, а идеи. Казвал е
ясно - Лява България е моето политическо семейство, с
хилядите български социалисти имаме общи ценности -
свобода, солидарност, справедливост.
Наред с това, президентът Радев направи и много важни

жестове към БСП. Включи в служебното правителство ка-
то министри, зам.-министри и областни управители социа-
листи и хора свързани с БСП, сред които проф. Янаки
Стоилов, проф. Христо Бозуков, Бойко Рашков, Явор Ге-
чев, Надежда Клисурска, доц. Пламен Славов, Кристина
Сидорова, Антон Кутев и др. Вторият негов логичен и поч-
тен жест беше, че връчи третия мандат за съставяне на
правителство на БСП, с което върна партията в голямата
политика, даде й шанс да лидира политиките на промяна и
да стане консолидиращ фактор.
Убедена съм, президентът Румен Радев е изборът на

българските социалисти. Избор, направен с разум, с идеи,
със сърце и душа. БСП е изправена пред решаващи избо-
ри с два възможни пътя - към единство с президента и
вътре в партията, с потенциални съюзници сред левите,
центристките и родолюбивите партии, а и с новия проект
на Петков и Василев, които за разлика от т.нар. традици-
онни десни са национално отговорни прагматици и не са
заразени с антикомунизъм, русофобия и реваншизъм. Ако
БСП тръгне по този път ще има сериозно подобряване на
изборния резултат. Докато вторият път е път на самоизо-
лацията, разединението, скандалът и затъването като тре-
та, четвърта, а може би пета политическа сила и реакти-
виране на лидерския проблем.
Днешният избор е на социалистите и те ще го направят!

Наред с това огромна е отговорността на ръководството,
което взима политическите решения в динамичната ситуа-
ция! БСП има легитимно избрана от Националния съвет
кандидат-президентска двойка Румен Радев-Илияна Йото-
ва и нека да се мобилизира, да работи за тяхната заслу-
жена победа. Защото като 130-годишна системна и идейна
партия няма право на грешка!

Руският президент Влади-
мир Путин нарече "меко ка-
зано прибързано" извеждане-
то на войските на западната
коалиция от Афганистан, като
посочи възникналите заради
това заплахи за региона. В
изказването си в четвъртък
по видеовръзка на срещата
на най-високо равнище на
Организацията на Договора
за колективна безопасност
(ОДКБ), той отбеляза, че об-
становката в зоната на отго-
ворност на организацията и
на външните граници на учас-
тниците в нея "не само не е

Íåáåíçÿ âúçðàçè ñðåùó äîïóñêàíåòî
â çàëàòà ñàìî íà âàêñèíèðàíè

Ïîëøà ïëàíèðà äà ñå îòêàæå îò ðóñêèÿ ãàç

стабилна, но и носи нови, ис-
тински остри предизвикател-
ства и рискове за сигурност-
та на нашите страни".

"Веднага след прибързано-
то, меко казано, извеждане
на войските на САЩ и на тех-
ните съюзници от Афганис-
тан и идването на власт на
талибаните на извънредна
среща на Организацията на
ОДКБ обменихме мнения за
опасностите, свързани с кар-
динално променената ситуа-
ция в тази страна. Тогава
всички подкрепихме извода,
че в сегашните условия се

изисква както никога най-
тясна координация и сплоте-
ност на държавите - членки
на организацията", заяви Пу-
тин. Руският лидер напом-
ни, че страните са се съг-
ласили, че е необходимо да
бъдат готови във всеки мо-
мент да задействат с пълна
сила отбранителния и поли-
тическия потенциал на Ор-
ганизацията на Договора за
колективна безопасност за
гарантиране сигурността,
поддържането на мира и
стабилността на държавите
- членки на организацията.

Ïóòèí íàðå÷å ïðèáúðçàíî èçòåãëÿíåòî
íà âîéñêèòå îò Àôãàíèñòàí

Русия възразява срещу
допускането в залата на Об-
щото събрание на ООН, къ-
дето ще премине седмицата
на високо равнище, само на
ваксинирани срещу корона-
вируса, се казва в писмо,
изпратено от постоянния
представител на Руската фе-
дерация при ООН Василий
Небензя до председателя на
76-ата сесия на Общото съб-
рание на ООН Абдула Ша-
хид, генералния секретар на
Световната организация Ан-
тониу Гутериш и до всички
постоянни представители на
страните в ООН.

"Бяхме много силно учуде-
ни и разочаровани от полу-
ченото от вас писмо от 14
септември , в което вие
"твърдо подкрепяте" изиск-
ването за свидетелство за
ваксинация за влизане в за-
лата на Общото събрание в
съответствие на предписа-
нията на властите на Ню
Йорк", отбелязва Небензя.
Постоянният представител

на Русия подчертава, че то-
ва изискване противоречи на

споразумението между Обе-
динените нации и САЩ за
щабквартирата на ООН от
1947 г., както и нарушава ус-
тава на Световната органи-
зация. "Има и редица други
въпроси, които следва да се
отчитат в това отношение:
правата на хората, които не
могат да се ваксинират по-
ради медицински причини, на
онези, които току-що са озд-
равели от коронавируса и
имат антитела, правата на хо-
рата, които са ваксинирани
с препарати, неодобрени от
центровете за контрол и про-
филактика на заболявания-
та", добавя руският дипломат.
В съответствие със сани-

тарните мерки за предотв-
ратяване на разпростране-
нието на коронавируса в Ню
Йорк, за участие в мероп-
риятията в затворени поме-
щения се изисква непремен-
но да бъде представено сви-
детелство за ваксиниране.
От градската управа обяви-
ха, че тези мерки се отна-
сят и за разположената в Ню
Йорк щабквартира на ООН.

Въпреки че властите в гра-
да не конкретизират с как-
ви препарати трябва да бъ-
дат ваксинирани участници-
те, на територията на САЩ
се признават само ваксина-
циите с препарати на ком-
паниите Pfizer, Moderna и
Johnson & Johnson.
По-рано от секретариата

на ООН нееднократно под-
чертаваха, че нямат пълно-
мощия да изискват от всич-
ки участници в Общото съб-
рание задължителна вакси-
нация. В заявленията на
секретариата обаче става-
ше дума за щабквартирата
на ООН като цяло, а не за
залата на Общото събрание.
По-рано САЩ изпратиха

до представителите на стра-
ните писмо, в което се при-
зовава да бъде ограничено
участието чрез изказвания
във видеоформат. Прези-
дентът на САЩ Джо Байдън
обаче изрази намерението
си да пристигне лично в Ню
Йорк за седмицата на ви-
соко равнище на Общото
събрание на ООН.

Упълномощеният от прави-
телството на Полша по въп-
росите на стратегическата
енергийна инфрастрyктypa
Пьотр Hаимски обяви пла-
нове да не бъде подновя-
ван договорът c pycката
държавна кoрпорация "Газ-
пром" за доставкa на газ.

"Няма да подновяваме до-
говора c pycкия "Газпром",
заяви той в ефира на ради-
останция Siоdma9.pl. Пo
дyмите мy Полша планира да
започне доставки на газ по
тръбопровода Ваltіс Ріре от
1 oктомври догодина. Влас-
тите на страната смятат, че
тези доставки ще покрият
всички нужди на полската
икономика.
Сега Полша купува от Ру-

сия до 10 млрд. куб. метра

газ годишно. Договорът из-
тича през 2022 г. и Варша-
ва многократно е заявява-
ла, че няма да го поднови.
На 3 юли 2021 г. Датската

комисия по обжалване на
околната среда и храните не
потвърди разрешението за
строеж на Baltic Pipe. Ре-
шението за Baltic Pipe оз-
начава, че Датската агенция
за опазване на околната
среда трябва да извърши
допълнителни тестове. Те са
необходими за оценка на то-
ва, дали полагането на тръ-
би би унищожило или пов-
редило зоните за размно-
жаване или почивка на ня-
кои видове животни в райо-
ните по маршрута на пла-
нирания газопровод.  Пол-
ша обяви, че строителство-

то на Baltic Pipe ще продъл-
жи въпреки решението на
Апелативния съд на Дания
по въпросите за околната
среда.
Преди няколко години

Полша и Дания подписаха
меморандум за строителст-
во на газопровода Baltic
Pipe. Според документа про-
ектът трябва да бъде реа-
лизиран през 2022 г. Вар-
шава го предложи като за-
местител на руско-герман-
ския проект "Северен поток
- 2", който минава по дъно-
то на Балтийско море.  През
2020 г. полските власти
предложиха на Берлин да го
замени с инфраструктурата
на Baltic Pipe в случай на
спиране на реализирането
на "Северен поток - 2".

От стр. 1

Документът, подготвен от литовския пре-
миер Андрюс Кубилюс, призовава: да се
разширят санкциите, да се обмисли засил-
ването на европейския военен потенциал
за противодействие на "намесата на Русия
във вътрешните работи на южните и из-
точните съседи на ЕС", да се разработи
стратегия за максимално намаляване за-
висимостта на ЕС от руските енергийни ре-
сурси и доставка на метали, страните да
се подготвят за непризнаването резултати-

те от руските парламентарни избори.
Докладът има препоръчителен характер

за Еврокомисията и за Съвета на ЕС. "Това
е поредният пример за безполезни съвети",
коментираха руски депутати. "Политиката на
Брюксел на "сдържане" на Русия се усилва,
продължава се неприкритата намеса във
вътрешните работи на РФ. Еднопосочна иг-
ра обаче няма да има и Москва ще отгова-
ря на всички провокации и вражески стъп-
ки", бе заявено от руското Външно минис-
терство.                              /"Русия днес"/

Ðóñèÿ ãëàñóâà çà ïàðëàìåíò, Çàïàäúò ñòÿãà...
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Във Виборг бе открита
лятната Международна ис-
торическа школа на Руско-
то историческо дружество
(РИД). В нея участват 200
души - 150 чуждестранни
студенти от 50 страни и 50
- руски,  преминали през
сериозен конкурс. Целта на
ежегодните зимни и летни
школи на РИД за млади из-
следователи и педагози е
съхранение на историческа-
та памет и противодействие
на фалшифицирането на ис-
торията, а идеята за тези
школи е на президента на
РФ Владимир Путин.

"Известен е афоризмът
"Умом Россию не понять", но
най-добрият начин да се ос-
мисли и да се почувства на-
шата страна е да се отдели
време за изучаване на ис-
торията - заяви председа-
телят на РИД Сергей На-
ришкин в приветствието си
към участниците в школа-
та. - През осемте дни с вас
ще работят представители

В международния лагер
край Уляновск бе разрабо-
тена концепция за целеви
Фонд за младежки стартъ-
пи (най-общо казано това е
компания, която разработ-
ва приложение, мобилна ап-
ликация, продукт или услу-
га напълно нови за пазара)
за страните от БРИКС. Над
проекта за преки инвести-
ции в течение на седмица
работиха млади лидери от
Бразилия, Русия, Индия,
Китай и Южна Африка
(БРИКС). Според замисъла
на авторите на предложе-
нието фондът ще оказва фи-
нансова помощ на държав-
но-частни и комерчески про-
екти, насочени към повиша-
ване качеството на живота,
развитието на зелената
енергетика, проекти в сфе-
рата на екологията и ино-
вационните разработки.
На 14 септември в Уля-

новска област в екопарка

Îòêðèõà ìåñòíî
äðóæåñòâî çà
ðóñêî-êèòàéñêà äðóæáà
В Амурска област бе открито междуре-

гионално поделение на Дружеството за рус-
ко-китайска дружба. За негов председа-
тел бе избран местният омбудсман и пре-
подавател по китайски език Борис Бело-
боровод.

"В Амурска област, при нейното гранич-
но географско положение, се чувстваше
липсата на такава организация. Когато се
провеждаха руско-китайски обмен, фести-
вали и форуми, бе необходима консулта-
тивна или организационна помощ и всичко
това се изпълняваше от различни органи-
зации, нямаше опорна точка. Пандемията
затрудни привичното взаимодействие, на-
ложи нови форми на сътрудничество и кон-
такти между обществата в Русия и в Ки-
тай. Сега вече имаме опора - каза Борис
Белобородов.
Преди дни амурското поделение на дру-

жеството проведе видеоконференция с кан-
целарията по външни работи на Хейхе и
представители на Китайското дружество за
дружба с чуждите страни. На нея бяха об-
съдени вариантите за облекчаване на вза-
имодействието между приграничните ра-
йони по време на пандемията. Хейхе се
намира в китайската провинция Хейлунц-
зян на противоположния на Благовещенск
бряг на Амур. Сега пътническите връзки
между двата града са затворени.

Ðàçêðèõà àâòîðèòå è èçïúëíèòåëèòå íà äèâåðñèÿòà â Êðèì

×óæäåñòðàííè ñòóäåíòè èçó÷àâàò èñòîðèÿòà íà Ðóñèÿ

Участнички в лятната Международна историческа школа

на най-добрите хуманитар-
ни институти и университе-
ти, сътрудници на музеи и
архиви. Вие ще можете да
реализирате собствени про-
екти под ръководството на
опитни наставници, да учас-
твате в опознавателни екс-
курзии и сериозно да раз-
ширите кръга от професио-
нални контакти.
Наришкин подчерта, че

програмата на школата е
разработена така, че мла-
дите изследователи да мо-
гат да се запознаят с исто-
рията, културата и научни-
те постижения на страната.

"През ноември ни предс-
тои да отбележим 300-го-
дишнината от провъзглася-
ването на Русия за империя.
Именно тук, на брега на Бал-
тийско море, Петър Велики
полага основите на новия
вектор в развитието на
страната, отстоява правото
й да участва в международ-
ните дела и основава нова-
та столица на Русия - град

Санкт Петербург - така На-
ришкин привлече внимани-
ето на аудиторията с една
от най-интересните темати-
ки в школата, предложени
от студентите. - Геният на
Петър Велики и неговите
последователи преобразява
огромното геополитическо

пространство, пренасяйки
новите технологии и запад-
ната култура и в най-отда-
лечените части на Евразия.
Много страни, влизащи ня-
кога в Руската империя, са
наследили този огромен ис-
торически багаж, който те-
първа ще осмисляме". Сер-

гей Наришкин изрази на-
дежда, че участието в Меж-
дународната лятна истори-
ческа школа ще бъде за сту-
дентите от различни страни
полезен опит, а предстоящи-
те дни ще преминат в ат-
мосфера на оживени диску-
сии и творчески търсения.
Онези, които са учили в Ру-

сия, никога не губят връзка
със страната, а контактите и
познанствата, които ще за-
вържете тук ще се запазят
през цялата ви професионал-
на кариера, убеден е дирек-
торът на фонда "История оте-
чества" Константин Могилев-
ски. "За да се отговори прав-
диво на въпроса каква е Ру-
сия, трябва по-добре да си
представя човек руската ис-
тория", каза той при откри-
ването на школата и съоб-
щи, че 20 студенти, които
след завършване на школа-
та представят най-добрите
проекти, ще получават цяла
година стипендия от фонда
"История отечества".

Ìëàäåæè îò ÁÐÈÊÑ ñúçäàâàò êðåàòèâíè ïðîåêòè
"Русский берег" приключи
първата смяна на Междуна-
родния младежки лагер на
страните от БРИКС, посве-
тен на предприемачеството
и икономическото сътрудни-
чество на страните участ-
нички в организацията.

"Като резултат от първата
смяна младите участници в
лагера разработиха пътна
карта по организиране и
провеждане на първата
международна премия топ-
100 на млади предприемачи
от страните от БРИКС. Нап-
равихме рейтинг на младите
предприемачи, които успеш-
но се занимават с междуна-
роден бизнес в пространст-
вото на БРИКС. По време на
смяната създадохме и кон-
цепция за целеви фонд в
подкрепа на младежките
предприемачески инициати-
ви. Надявам се, че този фонд
ще бъде подкрепен на ниво
профилни ведомства по ико-

номика на страните от
БРИКС. Иска ми се да вяр-
вам, че сега вече ще има
финансиране на стартъпи,
ориентирани към икономи-
ческо сътрудничество на
пространството на БРИКС" -
каза за "Российская газета"
зам.-началникът на управле-
нието за младежки проекти
и програми на Федералната
агенция за работа с младеж-
та Татяна Селиверстова.
Младежите участваха в

интелектуални и образова-
телни сесии и в спортни иг-
ри. Наставници в лагера бя-
ха международни експерти
и визионери.
Едно от предложенията, ко-

ето бе подкрепено от всички
страни, бе провеждането на
втори Бизнес-акселератор на
БРИКС. Първият се е състо-
ял през 2020 г. Основната цел
на Бизнес-акселератора е съ-
действие за установяване на
преки контакти между мла-

дите представители на дело-
вите кръгове от страните от
БРИКС с цел по-нататъшно
развитие на младежкото
предприемачество и инова-
ции.

"Това е второто за мен ме-
роприятие в рамките на
БРИКС и мисля, че подобни
срещи са много полезни. Аз
имам туристическа фирма и
след около половин година
планираме да работим с

клиенти от Русия - каза
участникът в лагера от Ин-
дия Янчан Шарма, студент
в икономическия факултет
на Руския университет
"Дружба между народите".
Младите бизнесмени пре-

дадоха щафетата на следва-
щата смяна - млади архитек-
ти, дизайнери и урбанисти,
които ще работят по създа-
ването на концепция за Умен
град-парк на БРИКС.

Участници в младежкия лагер на страните от БРИКС

 Във видео, разпрост-
ранено на 15 септември
от ФСБ на РФ, единият
от арестуваните изпъл-
нители на диверсията на
газопровода в Крим по-
сочи като организатори
представители на укра-
инските специални служ-
би, които го заплашва-
ли. "Тези хора от Украй-
на ми позвъниха и ме
заплашваха. Единият ми
каза: погледни през про-
зореца. Аз погледнах и
тогава той каза: имаш
дъщеря, играе в пясъч-
ника, и син, който стои
на площадката за игра,
а зад къщата има орех.
Следващия път, когато
погледнеш там, ще ви-
сят децата ти. Ти трябва
да вземеш тази вещ (ста-
ва дума за взривното ус-
тройство) и да направиш
това, за което говорих-
ме", разказа мъжът.
Той отбеляза, че тези

хора са знаели всичко -
данни на съпругите на
двамата арестувани,
местоработата им, къде

живеят, а на срещата в
Херсон ги накарали да
попълнят анкета.
Задържаният заяви,

че е извършил диверси-
ята единствено заради
заплахата към семейст-
вото му.  "Сега разби-
рам, че тези хора са ме
използвали за свои це-
ли. Чрез "Меджлис" (ек-
стремистка организация
забранена в РФ) те вли-
яят на кримските тата-
ри в Крим, за да пре-

дизвикат вражда, нена-
вист към РФ", каза мъ-
жът.
От ФСБ обявиха име-

ната на всички причаст-

ни към диверсията на га-
зопровода в Крим - от
изпълнителите до кура-
торите от украинското
военно разузнаване. Ди-
версията е била санкци-
онирана от началника на
Главното разузнавателно
управление на Украйна
Кирил Буданов, който е
участник в неуспешната
акция в Крим през 2016
г. Задържан е жителят
на Крим - зам.-предсе-
дател на забранената в
Русия екстремистка ор-
ганизация "Меджлис на
кримско-татарския на-
род" ("меджлис") Нари-
ман Джелялов, а двама-
та непосредствени из-
пълнители са Асан и
Азиз Ахтемови.

Изпълнителите на диверсията в Крим

Диверсията бе извършена на 23 август - бе
взривен газопровод в планинската част на ре-
гиона, който снабдява село Перевалное и воин-
ска част. Работата на газопровода е възстано-
вена още на следващия ден. Образувано е уг-
лавно дело за умишлена повреда на газовата
магистрала. Причастните към диверсията тога-
ва бяха обявени за издирване.
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Руският президент Влади-
мир Путин се срещна в Кре-
мъл с лидера на Сирия Ба-
шар Асад. Те обсъдиха по-
литическата обстановка в
републиката , борбата с
международния тероризъм,
както и въпроси на двуст-
ранните отношения и хума-
нитарното сътрудничество.
В началото на срещата

Путин отбеляза, че се рад-
ва да приветства Асад в
Москва, поздрави го с рож-
дения ден, който бе на 11
септември и с много доб-
рите резултати от президен-
тските избори, състояли се
през май, когато той полу-
чи 95% от гласовете на из-
бирателите.

"Резултатите от изборите
говорят, че хората ви вяр-
ват и въпреки всички труд-
ности и трагедии през из-
миналите години с вас се
свързват процесът на въз-
становяване и завръщане-
то към нормалния живот",
каза Путин.
Руският лидер напомни, че

със съвместните усилия на
двете страни е освободена
от терористи основната част
на Сирия. Сега законното
правителство контролира

Кампанията на САЩ в Аф-
ганистан завърши безслав-
но, а вложените в нея пари
се оказаха безсмислено за-
губени - това е мнението на
заместник-председателя на
руския Съвет за сигурност
Дмитрий Медведев, изразе-
но в статията му "Да се из-
върши демократично чудо
отвън е невъзможно", пуб-
ликувана в интернет изда-
нието "Газета.Ру" в края на
миналата седмица.

"Преди 20 години в САЩ
беше извършен най-кърва-
вият терористичен акт в
най-новата история на чо-
вечеството. Целият свят бе-
ше разтърсен от кадрите от
видеохрониката, където се
видя как отвлечени от те-
рористи самолети се вря-
заха в зданието на Светов-
ния търговски център, как
се рушат и горят знамени-
тите кули близнаци - сим-
волът на успешната и про-
цъфтяваща Америка", на-
помня Медведев.
Според него принципът

"кръв за кръв" беше неза-
бавно реализиран на прак-
тика, САЩ започнаха въо-

Ïóòèí ñå ñðåùíà ñ Àñàä â Êðåìúë
Руският
държавен
глава отбеляза,
че сирийците
вярват на своя
лидер

над 90% от територията, а
в освободените райони се
завръщат активно бежанци
и хората възстановяват сво-
ите жилища. Според Путин
Асад прави много за осъ-
ществяване на диалог със
своите политически опонен-
ти. Той изрази надежда, че
този процес ще продължи.
Едновременно с това рус-

кият държавен глава опре-
дели като проблем присъс-
твието в отделни сирийски
територии на чуждестранни
въоръжени сили без санк-
цията на ООН. Според Пу-

тин това не дава възмож-
ност на властите в репуб-
ликата да предприемат мак-
симални усилия за консоли-
дирането на страната.
Башар Асад отбеляза, че

за нормализирането на жи-
вота в Сирия са допринес-
ли срещите в Сочи и в Нур
Султан. "Бих искал да отбе-
лежа факта, че политичес-
ките процеси, които ние
провеждахме, от три годи-
ни са спрени. За това, раз-
бира се, има определени
причини. Има държави, ко-
ито по всякакъв начин вли-

яят деструктивно върху въз-
можността за провеждане-
то на политически процеси",
поясни сирийският прези-
дент.
За пореден път Асад под-

черта, че Русия има голям
принос за победата над те-
рористите в Сирия, благо-
дари на Путин за оказаната
помощ и оцени високо ра-
ботата на руското Министер-
ство на външните работи.
Според него действията на
двете страни са огромен
принос за защита на цялото
човечество от тероризма.
Лидерите на Русия и Си-

рия отделиха голямо внима-
ние на темата за хуманитар-
ното взаимодействие и съв-
местната борба с пандеми-
ята от коронавируса. Путин
напомни, че първите достав-
ки на руските ваксини "Спут-
ник V" и "Спутник Лайт" са
били в Сирия. Асад благо-
дари на руския президент за
оказаната подкрепа както за
препаратите, които са помог-
нали да се лекува или да се
изпревари коронавирусната
инфекция, така и за цялата
останала помощ с продовол-
ствие и всичко необходимо,
доставено в Сирия.

Президентите засегнаха и
темата за двустранното ико-
номическо сътрудничество.
"За първото полугодие на та-
зи година обемът на стоко-
оборота се е увеличил 3,5
пъти", уточни във връзка с
това Путин.
Предишната среща на Пу-

тин с Асад се състоя през
ноември миналата година.
Заради ситуацията с коро-
навируса тя премина в ре-
жим на видеоконференция.
На нея бяха обсъдени обс-
тановката в Сирия, борба-
та с тероризма и завръща-
нето на бежанците в роди-
ната си.
За последен път Путин по-

сети Сирия през януари ми-
налата година. Руският пре-
зидент беше в Дамаск, къ-
дето посети командния
пункт на групировката Въо-
ръжени сили на Русия в
страната. По време на това
посещение се състоя и сре-
ща на лидерите на двете
страни.

Êàìïàíèÿòà íà ÑÀÙ â Àôãàíèñòàí áåøå áåçñìèñëåíà è áåçñëàâíà

След бягството на американските войски от Афганистан армията на
страната, обучена и въоръжена от САЩ, се разбяга за броени
часове

ръжена интервенция в Аф-
ганистан, където се укривал
лидерът на "Ал Кайда" Оса-
ма бин Ладен, а ООН одоб-
ри това нахлуване. "Както се
оказа обаче, американците
не се ограничиха само с
операции срещу бойните гру-
пировки на терористите и
техните помагачи", подчер-
тава Медведев.

"Мисията в Афганистан
продължи 20 години. През
този период САЩ "закопа-

ха" в Афганистан 1,5 трили-
она долара, но тези пари бя-
ха абсолютно безсмислени.
Кампанията завърши безс-
лавно през август тази го-
дина, когато страната беше
напусната от последния аме-
рикански войник", смята за-
местник-председателят на
Съвета за сигурност.
Той обърна внимание, че

афганистанците за пореден
път не приеха налаганите на
страната им схеми. "Не спа-

сиха положението безоглед-
ните парични наливания, с
които американците отчая-
но потушаваха едни или дру-
ги проблеми. Въпреки ми-
лиардните дотации равни-
щето на живота на хората
на практика не се промени.
По-голямата част от насе-
лението продължава да жи-
вее в нищета, а корупцията
в държавния апарат се раз-
растваше като раков ту-
мор", пише Медведев.
Според него системата,

изградена от Вашингтон в
Афганистан, не можеше да
съществува без "американ-
ското рамо" - след прекра-
тяването на кампанията
всички усилия на САЩ в об-
ластта на военното строи-
телство в тази държава се
превърнаха в прах. САЩ
претърпяха крах, стараей-
ки се да осигурят военна
подкрепа на по-рано сфор-
мирания в Афганистан ре-
жим. "Почти от нулата Пен-
тагонът създаде, обучи и въ-
оръжи Афганистанските на-
ционални сили за сигурност.
Както показаха събитията
от последно време обаче,

без "американското рамо" те
не се справиха", констати-
ра Дмитрий Медведев.
След напускането на чуж-

дестранните войски Въоръ-
жените сили на страната не
пожелаха да воюват без сво-
ите покровители и техните
пари, отбелязва той. "Те без-
ропотно предадоха афганис-
танските провинции, а след
това изоставиха и столица-
та без бой. Всичките уси-
лия на САЩ за военно стро-
ителство в Афганистан бук-
вално за час се превърнаха
в прах", посочва Медведев.
При това различните опе-

рации струваха живота на
почти 2500 американски во-
еннослужещи, напомни рус-
кият политик. "Жертвите
сред гражданското населе-
ние са над 40 хиляди души,
повече от 75 хиляди са ра-
нените. Много от тях заги-
наха по време на безпоря-
дъчните атаки на силите на
НАТО", отбелязва замест-
ник-председателят на рус-
кия Съвет за сигурност.

Îòíîøåíèÿòà ìåæäó Ðóñèÿ è Êàçàõñòàí ñà îáðàçöîâèÏàòðóøåâ îáñúäè áîðáàòà ñ
òåðîðèçìà ñúñ ñðúáñêè ìèíèñòúð
Секретарят на руския Съвет за сигурност Нико-

лай Патрушев се срещна в Москва с министъра на
вътрешните работи на Сърбия Александър Вулин,
съобщи пресслужбата на апарата на съвета.

"Разгледани бяха широк кръг въпроси, засягащи
руско-сръбското взаимодействие в борбата с те-
роризма, екстремизма и нелегалната миграция. На-
белязани са конкретни стъпки по приложението на
обмяната на информация между правоохранителни-
те органи и специалните служби, както и за обуча-
ване на сръбски специалисти в руски образовател-
ни учреждения", се казва в съобщението.
Отбелязва се също така, че Патрушев и Вулин са

обменили мнения по въпроси от регионалната си-
гурност и противодействието на намесата във вът-
решните работи на двете държави.
В съобщението се посочва още, че са се състоя-

ли и руско-сръбски междуведомствени консулта-
ции по въпросите на сигурността.

Сътрудничеството между Ка-
захстан и Русия показа своя-
та ефективност, отношенията
между страните могат да се
нарекат образцови. Това мне-
ние изрази председателят на
Съвета на федерацията Вален-
тина Матвиенко, която участ-
ва по видеовръзка в Евразий-
ския медиафорум, който пре-
мина в четвъртък в Нур Сул-
тан.
Матвиенко напомни, че през

тази година Казахстан отбе-
лязва 30-годишнината от не-
зависимостта си.

"Всичките тези години са бе-
лязани с ефективно руско-ка-
захстанско сътрудничество, с
постоянно взаимодействие на
равнище държавни глави, пра-
вителства, парламенти и, ко-

ето е много важно - на регио-
ните на двете страни. Нашите
отношения с право могат да
се нарекат образцови. Ние
оценяваме високо постигнато-
то равнище на доверие, вза-
имно разбиране - тази базо-
ва основа ни помага да прео-
доляваме сложните съвремен-
ни предизвикателства", каза
Матвиенко.
Председателят на Съвета на

федерацията отбеляза, че в
разгара на пандемията двете
страни са се подкрепяли вза-
имно, провеждали са консул-
тации, обменяли са опит. В Ка-
захстан вече е започнало про-
изводството на руската вак-
сина "Спутник V", което е ва-
жен принос в борбата с ко-
ронавируса.

"От републиката можем да
се поучим на много неща. Тук
е осигурена политическа
стабилност, устойчив иконо-
мически ръст, създадени са
условия за благополучен жи-
вот на хората. Казахстан е
в постоянно движение, в
развитие. Президентът Ка-
сим-Жомарт Токаев издигна
концепцията за "чуваща дър-
жава", която реагира опера-
тивно и ефективно на всич-
ки конструктивни искания на
гражданите", пояснява Мат-
виенко. Според нея този под-
ход е възприет добре от об-
ществото, позволява на ре-
публиката да се развива
хармонично, да извършва ре-
форми, да реализира мащаб-
ни планове.
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10 сентября маэстро Ва-
лерий Гергиев и музыканты
Мариинского театра приня-
ли участие в благотворите-
льном концерте Софийской
филармонии в поддержку ини-
циативы строительства в
стране нового музыкального
комплекса. Концерт проходил
под патронажем президента
Болгарии Румена Радева, ко-
торый присутствовал на нем
вместе с супругой Десисла-
вой Радевой. Среди гостей
были вице-президент Илия-
на Йотова, министр культуры
временного правительства
страны Велислав Миненков,
представители дипломатичес-
кого корпуса, в том числе по-
сол Российской Федерации в
Болгарии Элеонора Митро-
фанова, видные политики и
деятели культуры, сообщил
корреспондент ТАСС Игорь
Ленкин.

"Мы очень рады быть в Со-
фии, рады тому, что смогли
участвовать в хорошем де-
ле. Надеемся, что идея соз-
дать новый концертный зал
в столице Болгарии будет ус-
пешно реализована. Мы и в
будущем намерены участво-
вать в этом важном и кра-
сивом деле, - сказал Герги-
ев, обращаясь к зрителям.
- Хочется пожелать, чтобы
это время пандемии, кото-
рое было неожиданным для
всех и особенно для музы-
кантов мира, когда мы не
могли выступать или высту-
пали без публики, а репети-
ровали, находясь далеко друг
от друга, завершилось как
можно скорее, а Болгария
стала бы одной из первых
стран, которой удастся по-
бедить эту опасность".
Маэстро пожелал, чтобы

все в мире могли не только
слушать, но и слышать друг
друга, так же как это дела-
ют музыканты.

"Мы с болгарскими музы-
кантами встретились два ча-
са назад, мы не репетиро-
вали ни произведение Стра-
винского, ни Прокофьева, но
мы понимали друг друга, -
рассказал Гергиев. - Музы-
ка звучит, мы ее слышим все
вместе и это создает гар-
монию. Наш приезд сюда
связан с тем, что мы хотим,
чтобы гармония в мире
между государствами была
хотя бы такой же, как гар-
мония в оркестре, который
только вышел играть боль-
шую программу. Мы хотим,
чтобы уровень понимания,
возможность слышать друг
друга привели к большей
гармонии, к покою. Чтобы
наши дети и внуки жили в
мире, где будет очень мно-
го хорошего и будет звучать

Âàëåðèé Ãåðãèåâ: "Íàäåþñü, ÷òî â Áîëãàðèè
ïîÿâèòñÿ íîâûé êîíöåðòíûé çàë"
Инициатива принадлежит
президенту Румену Радеву и его
супруге Десиславе Радевой

прекрасная музыка".
Гергиев сообщил, что пос-

вятил концерт своему бол-
гарскому учителю и старше-
му другу, известному дири-
жеру Асену Найденову, с ко-
торым познакомился еще
будучи студентом.
Интервью по телефону

Маэстро дал накануне бла-
готворительного концерта в
Софии ответив на вопросы
журналистки Розалины Ев-
докимовой для сайта Сою-
за болгарских журналистов,
газеты "Русия днес - Рос-
сия сегодня" БТА, БНР и дру-
гих СМИ. Вопросы задала
проф. Светлана Шаренкова
в телефонном разговоре с
Маэстро.

- Уважаемый Валерий
Абисалович, мои поздрав-
ления за торжественное от-
крытие вчера вечером 239-
ого сезона Мариинского те-
атра оперой "Орлеанская
Дева". Как Вы,  при всей Ва-
шей занятости, встретили
приглашение Президента
Республики Болгария Ру-
мена Радева и его супруги
Десиславы Радевой, при-
нять участие в благотвори-
тельной акции по строите-
льству нового Акустическо-
го музыкального комплек-
са в Болгарии?

- Это замечательный про-
ект, и, конечно, я и солисты
оркестра Мариинского теат-
ра с удовольствием подклю-
чились к этой инициативе и
с большим удовольствием
будем участвовать в этом
благотворительном концер-
те. Мы с благодарностью
приняли это приглашение! С
благодарностью и уважени-
ем к главе государства Рес-
публики Болгария.

- Вы не раз бывали в на-
шей стране. Три года назад
Вы вернулись после 30-
летнего отсутствия и ска-

зали, что Болгария всегда
имеет место в Вашем сер-
дце - Вы учились с многи-
ми болгарами, у Вас здесь
много друзей и почитате-
лей. Как Вы относитесь к
болгарской публике, отли-
чается ли она от той, кото-
рая встречает Вас в других
странах мира?

-  У меня был большой 30-
летний перерыв в Болгарии,
даже не знаю почему... но на
протяжении многих лет я под-
держивал отношения с нес-
колькими моими друзьями
насколько это было возмож-
но, так как я много ездил. Я
часто бывал в Японии, Ки-
тае, США и других странах, а

они (друзья) тоже путешест-
вовали по миру. Я сам не по-
нимаю почему так получи-
лось, обычно куда меня приг-
лашают, я даю концерты. Ко-
нечно, это все происходит ди-
намично. Но самое главное в
жизни для меня это Мариин-
ский театр, в котором я ра-
ботаю уже много лет. Это ог-
ромный комплекс, который
состоится из многих залов,
многотысячных мест, у нас
много гастролей и большие
маршруты - мы выступаем с
концертами по всей России.
Три года назад я два раза

был в Болгарии и вот снова
приеду! Я бы хотел дирижи-
ровать на сцене римского ам-
фитеатра в Пловдиве.

- Да, Вы постоянно ста-
вите рекорды по числу
гастролей по России. По-
чему Вы вкладываете сто-
лько труда для воспита-
ния публики в провинции,
в глубинке?

- В Россий много регионов.
Я бы не сказал, что это про-
винция, так как есть регионы
и города с миллионами жи-
телей, со своей собственной
огромной инфраструктурой,
как Казань, например, и дру-
гие города миллионники. Са-
мое интересное для коллек-
тива Мариинского театра од-
нако, думаю, это находить
новые города, новые залы,
новую публику, а прежде все-
го, исполнять произведения
перед молодежной и детской
аудиторией.  Для нас это бо-
льшой приоритет.
Надеюсь, что в Болгарии

появится новый Акустический
концертный  зал. И я очень
надеюсь, что Президент Ру-
мен Радев, как и прежде, бу-
дет успешно поддерживать
лучшие достижения болгар-
ской культуры и богатые
музыкальные традиции!
Я помню свои первые по-

ездки в Русе, Варну и Со-
фию в качестве совсем мо-
лодого дирижера в возрасте
27 лет. Помню моих коллег, с
которыми я тогда общался и
работал, с которыми вместе
выходили на сцену, особенно
музыкантов. По сей день я
по возможности встречаюсь
с теми музыкантами, с ко-
торыми мы почти 40 лет на-
зад участвовали в концертах.
Некоторых из них я встре-
чал совершенно неожи-
данным образом в разных
точках мира, например, как
моего друга Ивана Пеева или
Владко Георгиева.

- Да, они тоже будут на
Вашем концерте в Софии,
как и многие другие Ваши
поклонники.

- Я рад. Я буду очень рад

видеть президента Радева и
его жену Десиславу, снова
встретиться с болгарской
публикой и моими друзья-
ми. Благодарю Вас, Светла-
на и до завтра!
А вот какими впечатлени-

ями поделилась журналис-
тка Розалина Евдокимова:
Впервые у меня была воз-

можность побывать на ре-
петиции Маэстро Гергиева и
могу сказать, что не зря его
называют волшебником, ко-
торый несколькими взмаха-
ми и без дирижерской па-
лочки заставляет музыку го-
ворить.  Но это действите-
льно заставляет музыкантов
вынимать из себя даже не-
возможное, чтобы раскрыть
публике магию музыки. На
репетиции было приятно ви-
деть со стороны, что отсут-
ствуют признаки скуки и
нервозности. Все вместе с
Гергиевым просто работали
в гармонии, чтобы передать
всю красоту нот. А когда
концерт начался, красота
музыкальных произведений
полностью поглотила внима-
ние меломанов в зале.
В очередной раз музы-

канты Софийского филармо-
нического оркестра показа-
ли, что они настоящие вир-
туозы, которые вместе со
своими коллегами из Мари-
инского театра, сотворили
чудеса не только мастерским
владением инструментами, но
и своим артистическим та-
лантом превратили музыка-
льные произведения Сергея
Прокофьева, Сергея Рахма-
нинова, Игоря Стравинского
в настоящий спектакль, что
заставило публику несколь-
ко раз вставать на ноги и ап-
лодировать мастерству Вале-
рия Гергиева и талантливому
исполнению музыкантов. Сре-
ди них симпатии зала сразу
же завоевал концертмейстер
Мариинского театра Лоренц
Настурица Гершовичи, ко-
торый не только является
виртуозным скрипачом, но и
полон артистизмом и обая-
нием.  Приятным сюрпризом
стало то, что на бис прозву-
чала "Рапсодия Вардар" зна-
менитого болгарского компо-
зитора Панчо Владигерова.
Валерий Гергиев с очень

волнительными и теплыми
словами обратился к гостям
музыкального вечера. Он
подчеркнул насколько необ-
ходим такой концертный зал
и отметил, что вместе с за-
мечательными музыкантами,
которые играли перед со-
фийской публикой, надеет-
ся, что у них будет возмож-
ность давать там концерты.
И что-то личное: Еще раз

хочу подтвердить, что для
меня было большой честью
присутствовать не только на
великолепном концерте, но
и на репетиции замеча-
тельных музыкантов из Со-
фийской филармонии, ко-
торые играли вместе со сво-
ими российскими коллегами
под руководством маэстро
Валерия Гергиева.

Президент
Румен Радев
награждает

маэстро
Гергиев
орденом

"Св. св. Кирилл
и Мефодий"

После торжественного концерта в концертном зале "Болгария" в
Софии Валерий Гергиев пообщался с первой дамой Болгарии и
организатором благотворительного мероприятия Десиславой
Радевой, с президентом Республики Болгария Руменом Радевым,
послом России в Болгарии Элеонорой Митрофановой и маэстро
Найденом Тодоровым, директором и главным дирижером
Софийской филармонии
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Из Орджоникидзе
в Мариинский
Музыкальная карьера Ва-

лерия Гергиева началась с
того, что в детстве его не
приняли в музыкальную
школу, поставив двойки по
музыкальному ритму, памя-
ти и слуху. Он хотел про-
фессионально заниматься
футболом (до сих пор оста-
ется страстным болельщи-
ком), но, как вспоминает
Гергиев, на него произвели
огромное впечатление кон-
церты Святослава Рихтера
и Мстислава Ростроповича:
"Услышав, увидев этих му-
зыкантов, я понял, что буду
заниматься музыкой всю
жизнь". Валерий Гергиев
окончил музыкальное учили-
ще в городе Орджоникидзе
(ныне Владикавказ), куда
семья вернулась после во-
енной демобилизации отца
из Москвы в 1959 году. По-
мимо футбола, мальчик ув-
лекался рисованием, мате-
матикой, участвовал и по-
беждал в школьных олимпи-
адах.
Маэстро Гергиев - пред-

ставитель петербургской
исполнительской школы,
воспитанник легендарного
дирижера Ильи Мусина. Бу-
дучи студентом Ленинград-
ской консерватории, он
стал лауреатом престижно-
го Международного конкур-
са дирижеров Герберта фон
Караяна в 1977 году, поло-
жившего начало его карье-
ре. В возрасте 35 лет он
уже был избран художест-
венным руководителем
оперной труппы одного из
главных театров страны -
Мариинского театра, а в
1996 году - художественным
руководителем театра. Не
назначен сверху властями,
как до этого практикова-
лось, а именно избран кол-
лективом. За последующие
годы работы с симфоничес-
ким оркестром Мариинско-
го он добился международ-
ной известности, выступая
на лучших площадках мира
и престижных фестивалях.

Холдинг Мариинский
В конце 1990-х Валерий

Гергиев смог возродить
былую славу Мариинского
театра, ставшего под его
руководством главным
представителем русского
искусства за рубежом .
Музыкант обратился к рус-
ской оперной классике, при-
чем представил ее в сов-
ременных постановках ,
приглашая к сотрудничест-
ву мировых режиссеров.
Практически каждый год он
проводит грандиозные фес-
тивали: Модеста Мусорг-
ского (1989), Петра Чайков-
ского (1990), Сергея Про-
кофьева (1991), Николая
Римского-Корсакова (1994),
Дмитрия Шостаковича
(2006, фестиваль прошел в
Лондоне), которые до сих
пор не имеют аналогов. Ес-
ли Петр I прорубил окно в
Европу, то Валерий Герги-
ев открыл России западную

Âàëåðèé Ãåðãèåâ - äèðèæåð-ðåôîðìàòîð
Валерий Гергиев является, пожалуй, самым популярным

дирижером современности. Его имя известно даже людям,
далеким от академической музыки. Он выступает на круп-
нейших площадках всего мира, неизменно собирая милли-
оны слушателей, но главная его цель - развитие Мариин-
ского театра и русской классической музыки.

музыку, а Европе - музы-
кальную культуру России.
Так ,  например ,  до его
выступлений сочинения
Римского -Корсакова не
звучали за рубежом около
ста лет.
Под руководством Вале-

рия Гергиева Мариинский
театр превратился в масш-
табный "холдинг" из четырех
зданий в двух городах Рос-
сии. Это отреставрирован-
ная Историческая сцена,
Концертный зал и Мариин-
ский-2 на Театральной пло-
щади в Санкт-Петербурге и
Приморская сцена во Вла-
дивостоке. Кстати, по ини-
циативе Гергиева в 1992 го-

ду театру было возвращено
историческое имя - Мари-
инский (в советские годы он
назывался Театром имени
Кирова). Сегодня при теат-
ре действует Академия мо-
лодых певцов (открылась в
1998 году), молодежный ор-
кестр и собственный лейбл
Mariinsky.

От классики
к современности
Гергиев не просто выдаю-

щийся дирижер, но и талан-
тливый менеджер. Он начал
привлекать в театр молодых

бежной классики, в репер-
туаре маэстро постепенно
появляется музыка совре-
менных отечественных ком-
позиторов - Родиона Щед-
рина, Софии Губайдуллиной,
Бориса Тищенко, Николая
Каретникова, Сергея Сло-
нимского и Александра
Смелкова.
Еще одна гордость Вале-

рия Гергиева - Пасхальный
фестиваль, который за про-
шедшие годы дал более
тысячи концертов в 90 го-
родах России и ближнего за-
рубежья. Особенным для не-
го стало выступление в Бе-
ломорске, где нет даже кон-
цертного зала. "Мы гастро-
лируем по России больше,
чем где-либо" - вот лозунг
дирижера в последние 15
лет.

"Я всегда знаю,
куда и зачем иду"

Гастрольный график дири-
жера расписан по часам. Он
рекордсмен по количеству
концертов. Как указано на
его официальном сайте, Ма-
риинский оркестр под руко-
водством Гергиева дает до
760 концертов в сезон, а это
в среднем два-три концер-
та в день, которые иногда
проходят не только в разных
городах, но и разных стра-
нах.
На сегодняшний день Ва-

лерий Гергиев руководит де-
сятком фестивалей, неско-
лькими театрами и оркест-
рами. В 2015 году появилась
еще одна должность -
главный дирижер Мюнхен-
ского оркестра. В 2010 году
он стал единственным пред-
ставителем России, вклю-
ченным в список 100 самых
влиятельных людей мира по
версии журнала Time. А в
2014 году Гергиев участво-
вал в церемониях открытия
и закрытия Олимпийских игр
в Сочи, управляя созданным
по его инициативе сводным
многотысячным детским хо-
ром.                   /culture.ru/

В 2017-м в курортном поселке Репино, рядом с Финским заливом,
открылся концертный зал, построенный на средства Гергиева.
Авторами проекта выступили архитектор и реставратор Ксавье
Фабр и инженер акустического проектирования Ясухиса Тойота

Яркий и блестящий тюльпан,
посвященный талантливому
дирижеру Валерию Гергиеву,
украсит ваш сад музыкой цвета
и страсти. Относится к группе
бахромчатых тюльпанов. Высота
тюльпана - 40-50 см

Приморский филиал Маринского театра во Владивостоке вокалистов. Анна Нетребко,
Мария Гулегина, Ольга Бо-
родина и многие другие ис-
полнители стали мировыми
звездами благодаря Герги-
еву. Он возвращается к тра-
диции исполнения опер на
языке оригинала и вводит
практику копродукций, ра-
ботая в партнерстве с из-
вестными оперными домами
и западными спонсорами.
Именно Валерий Гергиев ис-
полнил знаменитый оперный
цикл Рихарда Вагнера "Ко-
льцо нибелунга", не звучав-
ший в России более полу-
века.
Помимо русской и зару-

Вместе с оркестром театра Гергиев появлялся не только на
торжественных мероприятиях и международных гастролях - высту-
пления проводились и в связи с трагическими событиями. Так, в
2004 году, после террористического акта в Осетии, дирижер
организовал цикл концертов "Беслан. Во имя жизни". Через 4
года исполнители появились в полуразрушенном Цхинвале, чтобы
воздать дань памяти невинно погибшим людям. 5 мая 2016 года
в амфитеатре Пальмиры прямо под открытым небом оркестр
Мариинки исполнил классические произведения.

На сцене филиала Мариинского театра
во Владикавказе, Государственной

академической филармонии Северной
Осетии и Национального

государственного театра оперы и
балета в 2017 г.  стартовал

I Международный кавказский
фестиваль "Мариинский - Владикавказ"

Проф. Светлана Шаренкова, председатель Форума "Болгария - Россия", дирижер Валерий Гергиев,
президент Республики Болгария Румен Радев, российский предприниматель и друг маестро Гергиева,
Салават Резбаев и организатор благотворительного торжественного концерта, первая дама Болгарии г-
жа Десислава Радева (слева направо)
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(Окончание. Начало в
номерах №№ 35 и 36)

Сергей Рожков,
председатель Русского
академического союза
в Болгарии им. проф.

Александра Федотова
Никола Казански, доцент,

доктор, ЦБ БАН

В завершение публикации
позволим себе помечтать о
создании музея Русского за-
рубежья в Болгарии. Конеч-
но, самое ему место было
бы в здании, собственником,
инвеститором и строителем
которого был созданный пос-
ле войны и состоящий из бе-
лоэмигрантов и их потомков,
сначала Клуб, а потом Со-
юз Советских граждан в Бол-
гарии. Это замечательное с
архитектурной точки зрения
и величественное здание на
бульваре Евлогия Георгиева
является украшением Софии
и предназначалось оно для
деятельности общественной
организации. О деятельнос-
ти Союза до сих пор с вос-
торгом вспоминают потомки
белоэмигрантов. Здесь дей-
ствительно было место сох-
ранения русской культуры и
ее распространения по всей
Болгарии. В 60-х годах прош-
лого века Союз Советских
граждан перестал существо-
вать, а здание было переда-
но обществу "Болгаро-со-
ветской дружбы". После то-
го , как и это общество
прекратило свою деятель-
ность в том объеме, кото-
рая велась ранее, здание
было продано, а находив-
шийся там филиал Национа-
льного исторического музея
- музей "Болгария и славян-
ский мир" действовать пе-
рестал. Его фонды были пе-
реданы в Национальный ис-
торический музей, на сайте
которого сейчас имеется от-
дельная коллекция с таким

Ïóøêîâ: Îòêàç îò
êèðèëëèöû ïðåâðàòèò
Óêðàèíó â êîëîíèþ
Сенатор Алексей Пушков заявил о

холопской психологии киевских влас-
тей после предложения секретаря Со-
вета национальной безопасности и
обороны Украины Алексея Данилова
отказаться от кириллицы в пользу ла-
тинского алфавита.

"А как же "тысячелетняя украин-
ская культура"? Под нож ее?" - спро-
сил он в Telegram-канале.
Сенатор напомнил, что поляки сто-

летиями принуждали украинцев перей-
ти на латиницу.

"Как же незалежность? Гордость за
свой язык?" - продолжил Пушков. "Пе-
реход на латиницу многим киевским
персонажам, как и самой Украине, не
поможет. Разве что окончательно
превратит ее в колонию англо-сак-
сов", - предостерег парламентарий.
Ранее секретарь Данилов предло-

жил перейти украинцам с кирилли-
ческой письменности на латиницу и
сделать изучение английского языка
обязательным на Украине. Эту идею
он объяснил необходимостью в "ци-
вилизованном общении" в мире.
Это не первое сомнительное выска-

зывание Данилова о языковом воп-
росе на Украине. Так, например, в
марте он заявил об угрозе существо-
ванию республики из-за использова-
ния русского языка.

Íà÷èíàåò ðàáîòó VI ôîðóì "Ìîëîäåæü ñòðîèò áóäóùåå"

Âûñòàâêè î áåëîýìèãðàöèè è
Ðóññêîì çàðóáåæüå â Áîëãàðèè

Сергей Рожков - председатель Русского академического союза в
Болгарии им. проф. Александра Федотова был инициатором серии
мероприятий цикла "Моя жизнь в Болгарии", состоявшихся в
конференц-зале Российского культурно-информационного центра в
Софии

Это здание когда-то было
Домом культуры советских
граждан в г. Софии. Здесь же
находился филиал
Национального исторического
музея - музей "Болгария и
славянский мир", а сейчас
магазин Lidl. Времена меняются
не всегда к лучшему…

же названием. Помещения
музея, как и все остальные
помещения здания, сдаются
под аренду новым собствен-
ником и сейчас там нахо-
дится магазин Lidl.
Когда в середине 90-х го-

дов прошлого века прои-
зошла эта купля-продажа,
было очень обидно. Подума-
лось: хотя бы Дом болгар-
ской молодежи сделали бы.
Ведь здание предназначено
для молодежи, секционной
и клубной работы, но, как
говорится, увы и ах…
Однако при традиционном

подходе создания такого му-
зея большие организацион-
ные, финансовые и админис-
тративные трудности. Я не
говорю уже о том, что труд-
но, (только разве что в меч-
тах!) представить возмож-
ность использовать это зда-
ние или даже его части для

первоначального замысла.
Оно продано на законных ос-
нованиях и с правовой точ-
ки зрения все было сдела-
но в соответствии с норма-
ми и законодательством Бол-
гарии. Так оно, к сожалению,
потеряно навсегда для это-
го вида деятельности.
Кроме всего прочего, ес-

ли говорить о семейных ар-
хивах, то далеко не все лег-
ко откажутся от своей се-
мейной памяти и отдадут
свои документы в архивные
структуры, музеи и другие
организации. Ряд выставок
проходили уже с представ-
лением семейных архивов.
Однако после их окончания
материалы оставались в се-
мьях, доступ к ним затруд-
нен и они являются, как бы
не в "информационном по-
ле" этого направления. По-
рой сами потомки белоэми-
грантов не всегда по досто-
инству оценивают важность
имеющихся у них докумен-
тов. К сожалению, не ред-
кими случаями являются
пропажа семейных архивов,
особенно когда семья пере-
езжает с одного места на
другое.
Поэтому, как мне кажет-

ся, в вопросе сохранения
памяти о Русском зарубе-
жье и белой эмиграции в
Болгарии, а и в других стра-
нах(!), нужно шире исполь-
зовать современные инфор-
мационные технологии. Иног-
да проще с организацион-
ной точки зрения и значи-
тельно дешевле создать ди-
гитальный ресурс, чем тра-
диционный стационарный
музей с адресом в городе,
со своим штатом, руковод-
ством, временем посещения,
помещением, сохранением
фонда и т. д. Конечно, это
дело не ближайшего буду-
щего, но на наш взгляд де-
ло вполне реальное и зас-

луживающее внимания .
Было бы очень хорошо, ес-
ли бы Дом Русского зару-
бежья им. Александра Сол-
женицына, являющийся, бе-
зусловно, основной отечест-
венной организацией в этом
направлении, создал бы еди-
ную информационную систе-
му, в которую можно было
бы добавлять новые записи
с соответствующими скани-
рованными качественными
копиями документов и фо-
тографиями семейных ре-
ликвий.
Первым шагам такого ин-

тернет-музея может стать
создание дигитальной кол-
лекции семейных архивов.
Речь, прежде всего, конеч-
но, идет о них. Ведь уже име-
ющиеся в архивах и музеях
материалы рано или поздно
будут дигитализированы, а
вот материалы семейных ар-
хивов могут быть безвоз-
вратно утеряны. Примеры та-
кие, к сожалению, есть. Вся-
кое последующее поколение
теряет первоначальную ин-
формацию и чем позже нач-
нется описание этих архи-
вов, тем меньше информа-
ции можно будет получить.
Поэтому дело это не терпит
отлагательств. Конечно, ос-
новную роль здесь несут по-

томки представителей Рус-
ского зарубежья. Без их ак-
тивного участия все дейст-
вия в этом направлении ока-
жутся бесполезными и на-
прасными. Мы проводим пе-
реговоры и уже есть наме-
рения совместного создания
такой дигитальной коллекции
с директором Научного ар-
хива Болгарской академии
наук. По всем вопросам
можно обращаться ко мне по
телефону +359888908978
(это и Viber, и WhatsApp),
скайпу - sergey_rozhkov2009,
адресу эл. почты: rasb@
mail.ru. В настоящее время
разрабатывается страничка
в Фейсбуке с названием
"Русское зарубежье в Бол-
гарии", которая специально
создана для этих целей.

В Софии с 17 по 21 сен-
тября 2021 г. пройдет
Шестой Всемирный моло-
дежный форум россий-
ских соотечественников -
самое масштабное на се-
годняшний день междуна-
родное мероприятие за
рубежом, направленное
на консолидацию пред-
ставителей русскоязыч-
ной диаспоры из разных
стран мира в возрасте от
18 до 40 лет.
В работе форума при-

мут участие более 130
представителей молодеж-
ного актива российских
соотечественников из 28
стран Европы и СНГ и ли-
деры молодежных органи-
заций из разных городов
Болгарии . В качестве
экспертов и модераторов
заседаний участие в фо-
руме примут члены Реги-
онального Координацион-
ного совета стран Европы
из Польши, Бельгии, Ир-
ландии, Словении, Фран-
ции, а также эксперты из
Германии и России.
В форуме примут учас-

тие делегации из Москвы,
Ямало-Ненецкого автоном-
ного округа, Московской и
Самарской областей.
В программе форума:

пленарное заседание "Ис-
торическая память: связь
поколений", круглый стол
"Современные попытки
пересмотра итогов Вто-
рой мировой войны и раз-
жигание русофобии в
странах Европы", рабочее
заседание "Защита за-
конных прав и интересов
соотечественников, про-
живающих за рубежом",
дискуссия "Молодежное
движение российских со-
отечественников за рубе-
жом: перспективы и воз-
можности".

Пройдет работа в 3-х
секциях: Вопросы укреп-
ления связей соотечест-
венников с исторической
Родиной. Развитие меж-
дународных  экономичес-
ких связей; Расширение
русскоязычного прост-
ранства, популяризация
русской культуры и обра-
зования за рубежом; Роль
СМИ соотечественников в
распространении истори-
ческой правды и объек-
тивной информации о Рос-
сии за рубежом.
Участников  также ожи-

дают памятная акция у
памятника Советской ар-
мии в Софии, интеллек-
туальная игра "Что? Где?
Когда?", эстафета #Ямал-
ЗАбег, спектакль Русско-
го камерного театра, тре-
нинги и мастер-классы,
экскурсионная програм-
ма  и многое другое.
Форум организуется Ко-

ординационным советом
организаций российских
соотечественников в Бол-
гарии, Федерацией "Союз
соотечественников" и На-
циональным обществом
"Вместе с Россией" при
поддержке Правительст-
венной комиссии по делам
соотечественников за ру-
бежом, Департамента по
работе с соотечественни-
ками за рубежом МИД
России,  Посольства Рос-
сийской Федерации в Рес-
публике Болгария, Депар-
тамента внешнеэкономи-
ческих и международных
связей города Москвы,
Фонда поддержки и за-
щиты прав соотечествен-
ников, проживающих за
рубежом, Фонда "Русский
мир", Фонда "Сотрудни-
чество Ямала", представи-
тельства Россотрудниче-
ства в Болгарии.

Молодые российские соотечественники не только участники,
но и инициаторы различных мероприятий.
На фото: День русского языка отметила Молодежная
организация Федерации "Союз соотечествеников" и совет
правления Федерации "Союз соотечествеников" 5 июня у
памятника Ал. С. Пушкину перед Домом Москвы в Софии
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Восьмое сентября испол-
нилось 80 лет с начала бло-
кады Ленинграда. В этот
день в 1941 году немецко-
фашистские войска оконча-
тельно отрезали город на
Неве от всей страны. Пос-
ле чего пошел счет страш-
ных 900 дней и ночей, пол-
ных холода, голода и ужаса.
Если считать по дням точ-

но, блокада длилась 871
день. Хотя ее предвестники
начались ранее, с началом
Великой отечественной

войны. Власти знали о го-
товящемся нападении на Ле-
нинград, однако не понима-
ли точный характер пред-
стоящего захвата. Ожида-
лось, что войска врага пред-
примут попытки войти в го-
род. Но реальный план Гит-
лера был намного коварнее.
Фактически, оккупанты пла-
нировали геноцид всего на-
селения города.
Наступление фашистских

войск на Ленинград нача-
лось спустя полтора меся-
ца после начала Великой
отечественной войны: 10 ию-
ля 1941 года. В августе враг
уже был на подступах к го-
роду, а к концу лета пере-

Факты блокадного времени
 В годы блокады Ленинграда город был оккупирован

не только немецкими войсками, но и их союзниками.
Армия, захватившая все подступы к нему, включала в
себя также финские и испанские военные соединения.
 Несмотря на постоянные обстрелы и угрозу голод-

ной смерти, ленинградцы всеми силами старались под-
держивать нормальную жизнь. Так, в городе функциони-
ровал театр. Его знают многие - это театр имени Комис-
саржевской.
 Тела умерших с улиц в блокадном Ленинграде иног-

да не убирали очень долго - этим попросту некому было
заниматься.
 Даже блокада и артиллерийские обстрелы не могли

помешать людям строить свою жизнь. За период бло-
кады в Ленинграде было официально зарегистрировано
14 878 браков.
 Лишь около 3% всех погибших стали жертвами ави-

аналетов и артобстрелов, все остальные погибли от го-
лода. К счастью, благодаря самоотверженной работе мед-
работников удалось избежать эпидемий.
 В ходе блокады было эвакуировано около 1,5 млн

человек, то есть примерно половина ленинградского на-
селения.
 Многие горожане замерзли насмерть холодными зи-

мами, так как у них попросту не было возможности раз-
добыть дрова для отопления. Самой холодной зимой была
первая, когда температура опускалась до -32,1°C. К кон-
цу блокады в большинстве домов не осталось мебели, а
в скверах и парках вырубили множество деревьев. Все
это пошло в печки, чтобы хоть как-то обогреться.
 Знаменитый Исаакиевский собор в Санкт-Петербур-

ге прошел блокаду почти без повреждений. Немцы избе-
гали стрелять по нему, так как высокий купол собора
служил им ориентиром.

 Уже после войны было подсчитано, сколько взрывчат-
ки было сброшено на Ленинград за годы блокады. За
это время по городу было выпущено около 150 тысяч
артиллерийских снарядов, а авиация сбросила пример-

но 107 тысяч бомб.
 В 1943 году из Ярославля в Ленинград привезли 4

железнодорожных вагона с кошками. Дело в том, что
расплодившиеся крысы поедали и без того скромные
остатки запасов продовольствия, и только ярославские
кошки помогли им справиться с этой проблемой.
 Ленинградские оборонные заводы продолжали ра-

боту и во время блокады. Так, Кировский завод, произ-
водивший бронетехнику, находился всего в 4 километрах
от линии фронта, но работу он не прерывал ни на день.
 Для того чтобы обеспечить город топливом, по дну

Ладожского озера был проложен стальной трубопровод.
Он был построен в сложнейших условиях, под постоян-
ными обстрелами всего за полтора месяца. Трубы, смон-
тированные на глубине 13 м, стали использоваться для
перекачивания нефтепродуктов.
 Впервые легендарная Ленинградская симфония Шос-

таковича прозвучала не в Ленинграде, а в марте 1942 года
в Куйбышеве, где композитор находился в эвакуации. Но
уже 9 августа симфония пришла в осажденный город. Ее
транслировали по радио и громкоговорителям. Слышали
ее не только жители, но и фашисты, атакующие Ленинград.

Äåâÿòüñîò ñòðàøíûõ äíåé
Исполнилось 80 лет с начала блокады Ленинграда

резал железнодорожные
пути, связывающие Север-
ную столицу с остальной
частью СССР. 8 сентября ав-
тодорожное сообщение так-
же было разорвано - этот
день стал начальной точкой
отсчета блокады.
Как свидетельствуют офи-

циальные документы тех лет,
высшее руководство вер-
махта приказало окружить
Ленинград плотным коль-
цом, не наступать на город
силами пехоты, не выдвигать

требований о капитуляции и
пресекать любую попытку
мирного населения выйти из
кольца. Применение оружия
разрешалось в том числе по
отношению к женщинам и
детям. Сам же город было
велено постоянно атаковать
с воздуха, чтобы уничтожить
его инфраструктуру, а заод-
но и попавших под обстрел
жителей.
На тот момент в Ленинг-

раде проживало более 3 млн
человек, причем процент не-
работающего населения -
стариков, детей - был дос-
таточно высок. Небольшую
часть жителей успели эва-
куировать из города, но их

было слишком мало в срав-
нении с той массой ленин-
градцев, которые приняли
на себя бремя блокады.
По свидетельствам оче-

видцев и документов тех лет,
вначале ленинградцы ожи-
дали, что блокада будет ра-
зорвана в ближайшее вре-
мя. Продуктовые карточки
были введены еще летом -
нормы отпуска по ним на
тот момент были достаточ-
но высокие. В то время го-
рожане даже не особо до-
рожили этими карточками:
"золотыми" они станут зи-
мой, когда в город пришел
настоящий голод.
К этому времени ленин-

градцы осознали, в какую
ловушку попал город. В са-
мом начале блокады бом-
бежкой были уничтожены
Бадаевские склады с про-

В блокадном Ленинграде

довольствием. Ленинград
постепенно исчерпывал
имеющиеся продуктовые
запасы. Провизия могла
быть доставлена только по
воздуху или, в зависимости
от сезона, воде или льду че-
рез Ладожское озеро -
ставшую в итоге знамени-
той "Дорогу жизни". Эти пу-
ти находились под посто-
янным обстрелом врага и не

могли полноценно использо-
ваться. Автомобили уходили
под воду - до города дохо-
дило крайне мало провиан-
та.
В итоге суточная норма

хлеба снизилась до 250
граммов для работающих
ленинградцев и 125 граммов
для всех остальных. Малый
объем еды усугублялся его
низкой питательной ценнос-
тью: при выпечке использо-
вался необходимый мини-
мум муки, основную массу
"добивали" гидроцеллюло-
зой, обойной пылью, жмы-
хом. Люди умирали тысяча-
ми.
Ситуацию усугубили ран-

няя холодная зима и полный
выход из строя всех комму-
никаций. Люди остались без
еды, воды, отопления. В ито-
ге вся летопись блокады Ле-
нинграда - это история му-
чительного выживания. По-
гибшими от голода по
разным данным числятся от
600 тыс до 1 млн человек.
Но некоторые исследовате-
ли называют другие цифры,
вплоть до 1,5 млн человек.
Всю блокаду в Ленинграде

не прекращались обстрелы и
массовый голод, но истощен-
ные жители продолжали вес-
ти образ жизни, максималь-
но приближенный к привыч-
ному. Они ходили на работу,
трудились на заводах, зани-
мались хозяйством, отправ-
ляли детей в школы, в ко-
торых не прекращались за-
нятия. По свидетельствам
очевидцев, только те, кто
продолжал что-то делать по
силам, выполнял какие-то
пусть небольшие задачи,
имел шанс выжить. Те же, кто
оставался дома, чаще всего
погибал.
Поразительно, но в усло-

виях страшных лишений си-
лами ленинградцев в городе
был налажен выпуск оборон-
ной продукции, шел ремонт
танков и вооружения, дере-
вянные здания разбирались
на топливо, работали не то-
лько взрослые, но и подрост-
ки. Впоследствии, в 1965-м
году Ленинграду будет прис-
воена высшая степень отли-
чия: звание "Город-Герой".
Это награда за подвиги всех,
кто жил и умирал в осаж-
денном городе.
Советская армия смогла

прорвать блокаду Ленингра-
да только в январе 1943-го.
После этого стало воз-
можным строительство же-
лезной дороги по южному
берегу Ладоги, и уже в фев-
рале в город пошли товар-
ные поезда с продовольст-
вием. Полностью освободить
город удалось 27 января
1944 года. Этот день сегод-
ня является одним из дней
воинской славы России.

Только что над Невском
проспекте пролетели немецкие
бомбардировщики

На Пискаревском кладбище 186 братских могил, в которых покоятся
420 тысяч жителей города, погибших от голода, бомбежек,
обстрелов и 70 тысяч защитников Ленинграда
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Известный теледоктор
врач-кардиолог, врач общей
практики, ведущий на ТВ и
радио, автор многочисленных
публикаций и книг на тему
здоровья Александр Леони-
дович Мясников представля-
ет уже четвертое поколение
медиков. Докторами были
его прадед, дед, отец. Он
много лет проработал за ру-
бежом, стал специалистом в
своей области. Однако его
имя до некоторых пор было
известно только его пациен-
там и коллегам, а вот нас-
тоящая популярность приш-
ла к нему после того, как он
начал вести на телевидении
передачи на тему здорового
образа жизни. Он с экрана
давал рекомендации по ле-
чению тех заболеваний, ко-
торые уже диагностированы
медиками, и зрители полнос-
тью доверяли его компетен-
ции, проверенной годами и
практикой.

Биография
Родился Александр Мяс-

ников 15 сентября 1953 го-
да в Ленинграде. О том, что
он будет доктором, он знал
практически с рождения. В
городке Красный Холм, рас-
положенном недалеко от Тве-
ри, действует музей его се-
мьи. Именно там начал ра-
ботать врачом его прадед,
в качестве земского лека-
ря он спасал жизни своих
соотечественников.
Отца Александра - Леони-

да Мясникова знают как ака-
демика и члена АМН. По спе-
циализации он был кардио-
лог, работал над поиском
новейших способов лечения
сердечно-сосудистых забо-
леваний, в том числе и ги-
пертонии. Он стал автором
бесценных материалов, ко-
торые сейчас используются
в медицинских вузах при
подготовке профильных спе-
циалистов. Знают его и как
члена медицинской комис-
сии, которая отвечала за
здоровье вождя всех наро-
дов - Сталина. Эта комис-
сия была создана в послед-
ние годы его жизни, и на ней
лежала ответственность за
самочувствие генсека.
Мама - Ольга Мясникова

тоже медик, занималась изу-
чением связи долголетия со
здоровым образом жизни.
Своими убеждениями она де-
лилась с сыном. Александр
всегда гордился своими пред-
ками, он понимал важность
их миссии, поэтому о выбо-
ре жизненного пути долго не
раздумывал. После школы он
стал студентом Московского
института им. Пирогова, и в
1976-м получил диплом об его
окончании. Местом прохож-
дения ординатуры, а потом и
аспирантуры стал для Мяс-
никова Институт клинической
кардиологии.
В 1976-1981 гг. проходил

ординатуру и аспирантуру в
Институте клинической кар-
диологии имени своего деда
- А.Л. Мясникова. В 1981 го-
ду в этом же институте дос-
рочно защитил диссертацию
на соискание учёной степе-
ни кандидата медицинских
наук.
Его трудовая биография на-

чалась с Мозамбика, куда он
попал как штатный доктор
команды геологов. Специа-
листы были направлены на
поиски месторождений по-

Ñïðîñèòå äîêòîðà Ìÿñíèêîâà
лезных ископаемых в труд-
нодоступных районах Южной
Африки. Мясникову пришлось
работать в экстремальных ус-
ловиях, страна находилась в
военном положении и даже
шли бои. Там впервые док-
тор столкнулся со смертью,
увидел лишения и трудности.
Но он был врачом и должен
был оказывать помощь. В
связи с прекращением ра-
боты группы в результате во-
енных действий в 1983-м
Мясникова перевели в про-
винцию Замбези в качестве
практикующего врача.  Че-
рез год после возвращения
на родину Александр Леони-
дович был направлен в Анго-
лу старшим группы совет-
ских врачей-консультантов
правительственного госпита-
ля "Пренда", где служил до
1989 года. В общей сложности
Александр проработал в аф-
риканских странах восемь
лет, после чего принял ре-
шение вернуться домой.
По возвращении Мясников

совмещал работу врача-кар-
диолога во Всесоюзном кар-
диологическом научном цен-
тре и сотрудника медицин-
ского отдела Международной
организации по миграции.
В 1993-м Мясникова поз-

вали на работу в россий-
ское посольство во Фран-
ции. На протяжении трех лет
он работал в парижских кли-
никах и других медицинских
учреждениях. В 1996-м док-
тор отправился в Штаты,
чтобы подтвердить свой дип-
лом. Мясников отучился в
ординатуре Нью-Йоркского
профильного института ,
вышел оттуда врачом общей
практики . В 2000-м ему
присвоили звание врача
высшей категории, которое
присуждает американский
комитет по медицине. Таким
образом, Мясникова приня-
ли в члены Американской
медицинской ассоциации и
коллегии докторов. Прошло
немного времени, и Алек-
сандр всерьез задумался о
том, чтобы вернуться домой.
Его тянуло в Россию, на ис-
торическую родину, да и хо-
телось быть полезным сво-
им соотечественникам.
С 2000 года Мясников ра-

ботает в Москве, сначала
главным врачом Американ-
ского медицинского центра,
затем главным врачом орга-
низованной им Американской
клиники. С 2009 по 2010 гг. -
главный врач Кремлёвской
больницы Управления дела-
ми Президента РФ. В это же
время Александр Леонидович
начинает работу в качестве
телеведущего программы
"Врача вызывали?" и ведёт
медицинскую рубрику в прог-
рамме Владимира Соловьёва
на радио "Вести FM". С 2010
года Мясников - главный
врач Московской городской
клинической больницы №71
(с июня 2015 года - Город-
ская клиническая больница
им. М.Е. Жадкевича). Замес-
титель председателя Общес-
твенного совета при Минис-
терстве здравоохранения
Российской Федерации. Член
Общественной палаты горо-
да Москвы. С 2013 года - ве-
дущий программы "О самом
главном с доктором Мясни-
ковым" на телеканале "Рос-
сия 1". В июне 2017 года по-
лучил звание "Заслуженный
врач города Москвы". В 2018
году был доверенным лицом

Владимира Путина на прези-
дентских выборах, затем
Сергея Собянина на выборах
мэра Москвы.
С апреля по июль 2020 го-

да - официальный представи-
тель Информационного цен-
тра по мониторингу ситуации
с коронавирусом в Москве.
Целью работы АНО "Диалог"
по некоторым источникам яв-
ляется "снижение излишней
тревожности" населения.

"Врача вызывали?"

После первых же выпус-
ков на телевидении прог-
раммы с таким названием
Александр стал очень попу-
лярным. Он сразу решил,
что его передачи должны
быть не развлекательными,
а познавательными, прино-
сить максимальную пользу
зрителям. Ему нужно было
передавать свой опыт, и это
должно было происходить не
в формате шоу, а в серьез-
ном эфире. Во главе угла
этой передачи стояло здо-
ровье, описание того или
иного заболевания и пути
борьбы с ним. Александр де-
лился своим авторитетным
мнением по каждому случаю,
и постепенно аудитория его
поклонников росла.
Параллельно с работой на

ТВ, доктор выходил в эфир
радиостанции "Вести FM".
Потом он засветился на ка-
нале Россия 1, который на-
чал транслировать програм-
му "О самом главном с док-
тором Мясниковым". Поми-
мо этого, он написал ряд
книг на медицинскую тема-
тику. Соавтором некоторых
из них был его собственный
дед, тоже известный доктор.
Свою первую книгу доктор
назвал "Как жить больше 50:
честный разговор с врачом".
Он начал работу над ней пос-
ле того, как пообещал изда-
тельству. У него не было осо-
бого желания этим занима-
ться, но он привык выпол-
нять то, что пообещал. Поэ-
тому записывал все на дик-
тофон, пока был в дороге.
Потом эти записи стали ос-
новой для первого шедевра.
Книга пользовалась большим
спросом, и тираж в 300
тысяч разошелся мгновенно.
Он автор следующих книг

о здоровье: "Вектор стра-
ха. Как перестать бояться
рака и защититься от него";
"Есть ли жизнь после 50?";
"Инфекции. Как защитить се-
бя и своего ребёнка"; "Как
жить дольше 50 лет: честный
разговор с врачом о лекар-
ствах и медицине"; "Как ле-
читься правильно: книга-пе-
резагрузка"; "О самом глав-
ном с доктором Мясни-
ковым"; "Пищеводитель";
"Пора лечиться правильно";
"Призраки. Когда здоровья
нет, а врачи ничего не на-
ходят"; "Ржавчина. Что де-
лать, чтобы сердце не бо-
лело"; "Руководство по по-
льзованию медициной"; "Рус-
ская рулетка. Как выжить в
борьбе за собственное здо-
ровье"; "Свой - чужой. Как
остаться в живых в новой
инфекционной войне " ;
"Энциклопедия доктора
Мясникова о самом глав-
ном" (тома 1-3).

Почему ты ушёл
из "кремлёвки"?

"Когда мне задают этот воп-

рос, я всегда улыбаюсь, по-
тому что сразу вспоминаю
Конан Дойля и его "Белый от-
ряд". Там стрелка, бывшего
монаха, спросили: "Джон, по-
чему ты ушёл из монастыря?"
Джон почесал затылок и от-
ветил: "Вообще-то причин
было семь. Первая заключа-
лась в том, что меня оттуда
выкинули". Собеседник захо-
хотал и воскликнул: "К чёрту
остальные шесть!"
Так и у меня: не было ни-

каких особых проблем, за
год мне удалось организовать
финансирование, были опре-
делённые планы, но в этой
структуре - свои правила. И
одно из требований было по-
лучить так называемый "до-
пуск" - кто работал на ре-
жимных предприятиях, тот по-
нимает, о чём идет речь. Это
влечёт за собой опре-
делённые сложности при
выезде за рубеж, во всяком
случае, надо ставить в извес-
тность, заранее согласовы-
вать выезд и проч. У меня
же во Франции учился сын,
тогда ещё школьник, и я ле-
тал к нему каждую неделю.
Какое тут заранее, когда он
там в интернате один. Иног-
да либо я, либо жена срочно
срывались и летели. Год я
сопротивлялся законному в
общем-то требованию о до-
пуске. (Хотя ну какие там
тайны? Врачебную тайну мы
и так соблюдать обязаны, а
остальное было от меня очень
далеко!) Надо сказать там и
так долго терпели, и в итоге
мне пришлось уйти." (из кни-
ги "О самом главном").

Личная жизнь
Он любит говорить о сво-

их предках, которые всю
жизнь отдали развитию оте-
чественной медицины, но о
собственной семейной жиз-
ни предпочитает скромно
молчать. У Мясникова было
два официальных брака.
Первый раз он женился еще
в молодости, но ничего хо-
рошего из этого не получи-
лось. Со второй женой На-
тальей они в браке более
тридцати лет. Наталья в
свое время окончила Исто-
рико-архивный институт, и
даже некоторое время про-
работала в ТАСС. Но потом
уволилась, чтобы полностью
посвятить себя семье - му-
жу и сыну Леониду, назван-
ному так в честь отца Алек-
сандра. Молодой человек
получил образование во
Франции и продолжил се-

мейную династию врачей. Не
так часто, но все же на сво-
ей странице в Инстаграм
доктор выкладывает сним-
ки со своей семьей.
У широкой публики доктор

Мясников пользуется бес-
спорным успехом, поскольку
он один из немногих теледок-
торов, кто до сих пор явля-
ется практикующим специа-
листом, за плечами которого
- обширная медицинская
практика. Он доступным и
простым языком говорит о
серьезных проблемах, при-
зывая миллионы зрителей об-
ратить внимание на свое здо-
ровье. Важно только, чтобы
теледоктора не становились
единственными специалиста-
ми, которым публика дове-
ряет в вопросах медицины, и
чтобы зрители не занимались
самолечением.

"Хоть сдохни!"

"Вопиющий случай, ког-
да врач в сердцах сказа-
ла пациентке: "да ты хоть
сдохни!" у многих ещё в па-
мяти. И многие, как ни
странно , оправдывают
врача: да её, мол, спро-
воцировали, да что вы хо-
тите за такие деньги и
проч. Так вот: не имеет
значения, спровоцировали
специально или нет, врач
по своей профессии обя-
зан, просто обязан найти
правильную линию поведе-
ния. Раз он работает вра-
чом. И уровень з/п тут не
при чём: ты или работа-
ешь врачом или нет. Врач
не может хамить пациен-
ту. Ни при каких обстоя-
тельствах. Пациент врачу
может, врач пациенту -
нет! Пациент - человек бо-
льной, у него плохое са-
мочувствие, боль, страх,
у него могут сдать нервы,
он по характеру своего за-
болевания может стать
неадекватным. Врач по
характеру своей профес-
сии должен быть к этому
готов и обязан реагиро-
вать правильно. Это часть
его профессии. Медицин-
ская этика - важнейшая
дисциплина. Коммента-
торы, не оправдывайте
вопиющий непрофессиона-
лизм! Хам-врач неграмо-
тен по сути, он губит ва-
ше здоровье, ему не мес-
то в медицине!
Ваш доктор Мясников"

С сыном
Леонидом
в Париже
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Певица МакSим, она же Марина Максимова
чьи легкие были поражены почти на 100%, дол-
гое время находилась на грани жизни и смерти.
В прессе то и дело появлялись пугающие но-
вости касательно состояния звездной пациент-
ки, но, несмотря ни на что, она смогла выка-
рабкаться и сейчас возвращается к привычной
жизни.  Артистка не скрывает, что до болезни
несерьезно относилась к своему здоровью. Пос-
ле двухмесячной комы из-за тяжелой формы
пневмонии МакSим по-другому взглянула на
жизнь. Напомним, что в больницу певица попа-
ла в середине июня, через несколько дней пос-
ле своего 38-летия.

"После того как закроют крышку гроба, ниче-
го не заканчивается, все только начинается. Ког-
да я находилась в коме, я была в другой реаль-
ности. У меня имелось четкое осознание того,
что моя настоящая жизнь менее реальна. Я по-
чувствовала себя в полете, мне было очень хо-
рошо. Это было принятие и спокойствие. Стра-
ха смерти у меня не возникло", - призналась
38-летняя МакSим в шоу "Осторожно: Собчак"
на YouTube. Находясь в коме, исполнительница

×òî íå ñìîãëà çàáûòü Íàòàøà
Êîðîëåâà?
Исполнительница Наташа

Королева разрыдалась во
время беседы с Лерой Куд-
рявцевой. Причиной слез ста-
ли воспоминания знаменитос-
ти. Несмотря на прежние
слова о прощении, Королева
не забыла измену мужа.
На днях певица вместе с

супругом Сергеем Глушко
стали гостями в студии "Сек-
рета на миллион". Исполни-
тельница хита "Маленькая
страна" откровенно поговори-
ла с ведущей Лерой Кудрявцевой.
Королева и Глушко вспомнили о трудных моментах суп-

ружеской жизни. Казалось, что прежние размолвки оста-
лись в прошлом. Однако боль от предательства все еще
терзала певицу. Королева расплакалась, когда обсужда-
ла измену Тарзана.

"Жизнь каждого из нас богата на события, казалось бы,
так и должно быть, только вот события эти - разные. Но
для каждого из нас они важны. В этой программе затро-
нуты очень жизненные истории, услышав их, кто-то улыб-
нется, кто-то разделит со мной грусть, а кто-то откроет
для себя что-то новое, будут и праведники, которые обя-
зательно осудят", - рассказала Королева о состоявшемся
разговоре в своем микроблоге в Instagram.
Напомним, ранее муж Наташи Королевой - Сергей Глушко

- признался в измене артистке. При этом Тарзан утверж-
дал, что находился не в трезвом состоянии.

Êóøàíàøâèëè âûñêàçàëñÿ î Áóçîâîé

ÌàêSèì: "ß áûëà â äðóãîé ðåàëüíîñòè"

МакSим и Ксения Собчак. Журналистка не смогла
удержаться от комплиментов, увидев певицу после
болезни: "Ты какая-то прямо куколка"

видела сны, которые сейчас четко помнит.
"Мне было хорошо от мысли, что я умираю.

Не знаю, почему я так думала, я же позитивный
человек. Поначалу считала, что меня полечат в
больнице, и все будет хорошо! Я слышала голос
батюшки, который сказал мне, что дорога на
небеса закрыта. Я спустилась вниз в какую-то
кабину, там была зима, и какие-то люди обли-
вались холодной водой. Они стали поливать ме-
ня, а мне не было холодно. Я смеялась. И тут я
услышала фразу от них, что за меня молятся.
Потом за мной кто-то пришел и сказал, что со
мной хотят проститься", - вспомнила она.
К счастью, певица выжила, и ее удалось под-

ключить к ЭКМО, но впереди у Марины было
долгое лечение, в ходе которого у нее дважды
останавливалось сердце, и почти полностью от-
казывал легкие. Врачи вставили в тело испол-
нительницы немало трубок и приборов, так что
у нее осталось только на шее четыре больших
шрама, а под одеждой скрывается еще четыре
отметины.
МакSим пытается смотреть на ситуацию с оп-

тимизмом, ведь в итоге она осталась жива и

вернулась домой к дочкам. Теперь исполнитель-
ница проходит курс реабилитации, потихоньку
поправляется и приходит в форму, ведь пока
она весит 44 килограмма и выглядит экстрема-
льно худой.

"Я поняла, что все неспроста. Я здесь для
чего-то и должна еще многое успеть. Доказать
и показать кому-то, если смогу. Есть возмож-
ность на все самое лучшее. Все в наших руках",
- заключила певица МакSим.

Êèðêîðîâ èçìåíèë èìèäæ è ñòàë åùå ïîïóëÿðíåå

Àëàíà Ìàìàåâà: "Äà íå æåíèòñÿ Ïàâåë íà Íàäå!"

Давно не секрет, что яркий образ при-
ковывает внимание и взгляды даже боль-
ше, чем само творчество, которое создают
артисты.  Для Филиппа Киркорова резкая
перемена стиля стала чем-то совершенно
неожиданным, ведь много лет он оставался
верным традиционному образу, по которо-
му его узнавали все вокруг. Платиновый
блонд и спортивный гардероб словно вдох-
нули в имя исполнителя новую жизнь и прос-
лавили его среди молодых людей.
Кстати, на днях Киркоров объявил о зак-

рытии своей компании по организации дет-
ских праздников. Об этом сообщил сайт
"СтарХит".
Агентство Phill Party Киркоров открыл

после того, как у него родились дочь Алла-
Виктория и сын Мартин-Кристин. За нес-
колько лет работы агентство провело нес-
колько десятков вечеринок для звезд шоу-
бизнеса и их наследников.

"У меня закончился контракт с моим
прошлым директором, который занимался
данным проектом, поэтому его больше не
существует", - сказал Киркоров на дне рож-
дения владелицы и генерального продюсе-
ра JK Agency Юлии Корелиной. Но это не
единственный бизнес певца - например, в
Москве работает его караоке-клуб "Филар-
мониЯ".

Этой весной Алана Мамаева официально
расторгла брак с Павлом. После развода
футболист закрутил роман с подругой экс-
жены - Надеждой Санько. Теперь публика
гадает, когда же спортсмен вновь женит-
ся, пишет портал "СтарХит".
Алана уверена, что Павел не решится

вновь связать себя узами брака. А если
32-летний футболист и женится, то только,
чтобы насолить ей.

"За всю долгую жизнь Нади на ней так
никто и не женился. Скажу больше - и Паш-
ка не женится! Ребят, он с ней исключите-
льно назло мне, иначе бы не выбирал мо-
их знакомых. Мне уже столько девочек ска-
зали, что Паша им писал, поэтому с ним
все ясно…" - заявила брюнетка в личном
блоге.
Бывшая супруга футболиста считает - Ма-

маев не пойдет в загс, даже если Санько
от него забеременеет. "Ребенка он от всех
хочет, у него психологическое расстройст-
во какое-то на эту тему. Но жениться -
нет, поверьте! Да не женится он на ней!
Или составит брачный договор так, что кто-
то испугается прежде, чем на это все сог-
ласиться", - добавила 34-летняя Алана.

Напомним, брюнетка развелась со спорт-
сменом, устав терпеть его измены. Алана
не раз прощала бывшему мужу любовные
похождения, но в этом году ее терпение
лопнуло. Теперь Мамаева публично выяс-
няет отношения с футболистом - она тре-
бует, чтобы Павел платил алименты и обес-
печивал дочь Алису.

Ãëþê'oZà ñòàðàåòñÿ íå
äàâèòü íà äî÷ü
Певица Глюк'oZа переживает за дочь, но

старается на нее не давить. Очередное пре-
ображение дочери она принимает с полным
спокойствием, хотя раньше это давалось ей
с трудом. Из-за своеобразного характера
девочки натерпелись и родители, и учите-
ля. Ей не раз приходилось менять учебное
заведение, так как было сложно привык-
нуть к правилам.  Подросток не боится дер-
зких решений: 14-летняя Лида свободно ме-
няет стили, прически, цвет волос, набивает
тату, - чем сильно беспокоит мать.
Несмотря на все сложности, родители во

всем поддерживают дочь. У Лиды много ув-
лечений. Она играет на фортепиано, гитаре,
получает музыкальное образование. Звезд-

Алана Мамаева, Павел Мамаев и Надежда Санько
(слева направо)

ная наследница записала уже несколько тре-
ков, у которых есть свой слушатель.

Наталья Ионова с дочерью Лидой

К Ольге Бузовой относят-
ся по-разному. Одни ее бо-
готворят, другие - открыто
выражают свою неприязнь.
Тем не менее к своим 35
бывшая участница "Дома-2"
смогла построить головокру-
жительную карьеру в шоу-
бизнесе и стать одной из
самых востребованных ар-
тисток. Журналист Отар Ку-
шанашвили относится к по-
ющей ведущей с симпатией.
Он считает, что Ольга зря
обижается на разные мело-
чи, сообщил портал telepro-
gramma.pro.

"Ольга чувствует,  что
каждый жест социума, если
он не связан с ее самыми

преданными поклонниками,
это акт недоверия к ней. Бу-
зова - девочка, которую все
время надо ласкать. Это
комплекс, детство, клеймо
"Дома-2". Она совершенно
потеряна в мире больших де-
нег и огромной славы", - ска-
зал Кушанашвили в YouTube-
шоу "Эмпатия Манучи".
Добавим, одним из пос-

ледних громких скандалов с
участием Бузовой стал тот,
что разгорелся в студии
"Матч-ТВ" в июне. Тогда по-
ющая ведущая расплакалась
в прямом эфире после слов
Дмитрия Губерниева о том,
что она пьет по утрам ко-
ньяк.
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Пятница, 17 сентября

Воскресенье, 19 сентября

05.20 "Давай поженимся!" (16+) 06.00 Телеканал "Доброе ут-
ро. Суббота" 09.45 "Слово пастыря" (0+) 10.00 Новости (с суб-
титрами) 10.15 "На дачу!" с Наташей Барбье (6+) 11.10 "Ви-
дели видео?" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Виде-
ли видео?" (6+) 13.55 "Волки и овцы: Ход свиньёй". Анимаци-
онный фильм (6+) 15.20 Премьера. "Валерий Леонтьев. "На-
ивно это и смешно" (16+) 17.45 "Сегодня вечером" (16+) 21.00
"Время" 21.20 "Клуб Веселых и Находчивых". Высшая лига (16+)
23.25 Равшана Куркова, Артём Ткаченко, Валерий Гаркалин,
Татьяна Орлова в комедии "Детки напрокат" (12+) 01.00 Ми-
хаил Пореченков, Анна Михалкова в фильме "Связь" (16+)
02.25 Василий Степанов, Пётр Фёдоров, Гоша Куценко, Фёдор
Бондарчук, Сергей Гармаш, Алексей Серебряков фильме "Оби-
таемый остров. Схватка" (16+) 04.10 "Наедине со всеми" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Спросите медсестру". Многосерийный
фильм (16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости
09.25 Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+)
11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами)
12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами)
15.15 "Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское"
(16+) 17.00 "Время покажет" с Артемом Шейниным (16+) 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.40 "Человек и закон" с
Алексеем Пимановым (16+) 19.45 "Поле чудес" (16+) 21.00
"Время" 21.30 "Три аккорда" (16+) 23.05 "Вечерний Ургант"
(16+) 23.55 Кирилл Фролов, Дмитрий Дюжев в комедии "Ог-
ни большой деревни" (16+) 01.20 Фильм Валдиса Пельша
"Планета Земля. Увидимся завтра" (0+) 02.10 Сергей Бодров
(мл.), Фильм "Особенности национальной охоты" (16+)

05.25 "Катя и Блэк". Многосерийный фильм (16+) 06.00 Новости
06.10 "Катя и Блэк" (16+) 07.20 "Играй, гармонь любимая!" (12+)
08.00 "Часовой" (12+) 08.30 "Здоровье" (16+) 09.25 "Непутёвые за-
метки" с Дм. Крыловым (12+) 10.00 Новости 10.15 Жанна Бадоева
в проекте-путешествии "Жизнь других" (12+) 11.10 "Видели ви-
део?" (6+) 12.00 Новости 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.50 Ко дню
оружейника. Премьера. "Панцирь", или Идеальная защита" (12+)
14.40 К 70-летию Александра Розенбаума. "Сны у розового дере-
ва" (16+) 15.45 Премьера. "Александр Розенбаум. Мой удиви-
тельный сон" (16+) 17.30 "Три аккорда" (16+) 19.20 Шоу Максима
Галкина "Лучше всех!". Новый сезон (0+) 21.00 "Время" 22.00 Пре-
мьера. "Вызов. Первые в космосе" (12+) 23.00 Фильм "Гагарин.
Первый в космосе" (12+) 00.55 Проект "Германская головоломка"
(18+) 02.40 Комедия "Дачная поездка сержанта Цыбули" (16+)
03.55 "Наедине со всеми" (16+) 04.35 "Модный приговор" (6+)

1 КАНАЛ

Суббота, 18 сентября

Воскресенье, 19 сентября

06.00 Утро России 10.00 О самом глав-
ном 11.00 Вести 11.35 Судьба человека
с Борисом Корчевниковым 12.40 60 ми-
нут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное
время 14.55 Тайны следствия-16. Отец
16.45 Новости культуры 17.00 Вести
17.15 Андрей Малахов. Прямой эфир
18.40 60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45
Вести. Местное время 21.00 Юморина
22.25 Веселья час 23.30 Звезды Тав-
риды 00.45 2 ВЕРНИК 2 01.35 Единст-
венная 03.05 Тайны следствия-16. Отец
04.30 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым

06.00 Утро России. Суббота 09.00 Вес-
ти 09.15 Местное время. Суббота
09.30 По секрету всему свету 09.55
Формула еды. Алтайский край. Греч-
ка 10.15 Пятеро на одного 11.00 Вес-
ти 11.30 Сто к одному 12.15 Юмор!
Юмор!! Юмор!!! 13.15 Доктор Мяс-
ников 14.20 Беглянка 18.05 Привет,
Андрей! 20.00 Вести в субботу 21.00
Любить врага 00.15 Романтика роман-
са 01.05 Исцеление 04.15 Когда не
хватает любви

05.45 По секрету всему свету 06.10
Школьный вальс 07.45 Диалоги о животных.
Сафари-парк в Геленджике 08.25 Устами
младенца 09.10 Местное время. Воскресе-
нье 09.40 Пешком... Москва - Звенигородс-
кое шоссе 10.15 Когда все дома с Тимуром
Кизяковым 10.55 Утренняя почта с Нико-
лаем Басковым 11.30 Сто к одному 12.15
Большая переделка 13.15 Парад юмора
14.40 Беглянка-2 18.10 Позднее счастье
20.00 Вести недели 22.00 Москва. Кремль.
Путин 22.40 Воскресный вечер с Владими-
ром Соловьевым 01.25 Роман в письмах
03.00 Школьный вальс 04.40 Когда все до-
ма с Тимуром Кизяковым

Суббота, 18 сентября

Понедельник, 20 сентября

Вторник, 21 сентября

Среда, 22 сентября

Четверг, 23 сентября

Понедельник, 20 сентября

Вторник, 21 сентября

Среда, 22 сентября

Четверг, 23 сентября

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Телеканал
"Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный при-
говор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время пока-
жет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поже-
нимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время
покажет" с Артемом Шейниным (16+) 18.00 Вечерние новос-
ти (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.45 "Пусть
говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера. Карина Андо-
ленко, Екатерина Вилкова, Иван Колесников, Сергей Пуске-
палис в многосерийном фильме "Русские горки" (16+) 23.25
"Вечерний Ургант" (16+) 00.05 К юбилею Эдварда Радзинс-
кого. "Царство женщин". 1-я серия (16+) 01.05 "Время пока-
жет" (16+) 04.10 "Русские горки". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Русские горки". Многосерийный фильм
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Те-
леканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" с Артемом Шейниным (16+) 18.00 Ве-
черние новости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+)
19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера.
"Русские горки". Многосерийный фильм (16+) 23.25 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 00.05 К юбилею Эдварда Радзинского. "Цар-
ство женщин". 2-я серия (16+) 01.05 "Время покажет" (16+)
04.10 "Русские горки". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Русские горки". Многосерийный фильм
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25
Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" с Артемом Шейниным (16+) 18.00
Вечерние новости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+)
19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера.
"Русские горки". Многосерийный фильм (16+) 23.25 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 00.05 К юбилею Эдварда Радзинского. "Цар-
ство женщин". 3-я серия (16+) 01.05 "Время покажет" (16+)
04.10 "Русские горки". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Русские горки". Многосерийный фильм
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Те-
леканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
17.00 "Время покажет" с Артемом Шейниным (16+) 18.00 Ве-
черние новости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+)
19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера.
"Русские горки". Многосерийный фильм (16+) 23.25 "Вечер-
ний Ургант" (16+) 00.05 К юбилею Эдварда Радзинского. "Цар-
ство женщин". 4-я серия (16+) 01.05 "Время покажет" (16+)
04.10 "Русские горки". Многосерийный фильм (16+)

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 12.40 60 минут 14.00
Вести 14.30 Вести. Местное время 14.55
Тайны следствия-17. Бессонница 16.50 Но-
вости культуры 17.00 Вести 17.15 Андрей
Малахов. Прямой эфир 18.40 60 минут 20.00
Вести в 20:00 21.05 Вести. Местное время
21.20 Подражатель. Серия 3 22.30 Подра-
жатель. Серия 4 23.15 Вечер с Владими-
ром Соловьевым 00.05 Лужков. Фильм Ев-
гения Рожкова 00.45 Вечер с Владимиром
Соловьевым 02.20 Вести-Санкт-Петербург
02.35 Новости культуры 03.00 Тайны следс-
твия-17. Бессонница 04.45 Судьба человека

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 12.40 60 минут 14.00 Вес-
ти 14.30 Вести. Местное время 14.55 Тайны
следствия-17. Без срока давности 16.50 Но-
вости культуры 17.00 Вести 17.15 Андрей Ма-
лахов. Прямой эфир 18.40 60 минут 20.00
Вести в 20:00 21.05 Вести. Местное время
21.20 Подражатель. Серия 5 22.30 Подра-
жатель. Серия 6 23.15 Вечер с Владимиром
Соловьевым 01.45 Вести-Санкт-Петербург
02.00 Печальный жизнелюб. Игорь Губерман
02.40 Новости культуры 03.00 Тайны следст-
вия-17. Без срока давности 04.45 Судьба че-
ловека с Борисом Корчевниковым

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.35 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым 12.40 60 минут 14.00 Вести 14.30
Вести. Местное время 14.55 Тайны следствия-
17. Условный рефлекс 16.50 Новости культуры
17.00 Вести 17.15 Андрей Малахов. Прямой
эфир 18.40 60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05
Вести. Местное время 21.20 Подражатель. Се-
рия 7 22.30 Подражатель. Серия 8 23.15 Вечер
с Владимиром Соловьевым 01.45 Вести-Санкт-
Петербург 02.00 Абсолютный слух 02.40 Новос-
ти культуры 03.00 Тайны следствия-17. Условный
рефлекс 04.45 Судьба человека с Борисом Кор-
чевниковым

Пятница, 17 сентябряRTR Пятница, 17 сентября

Воскресенье, 19 сентября

06.10 Владимир Фекленко, Светлана Брюханова, Алексей Мо-
исеев, Александр Воеводин В Детективном Сериале "Мухтар.
Новый След". "Взаимовыручка", "Спасите Хромчика" 08.00 "Се-
годня" 08.20 "Смотр" 08.55 "Поедем, Поедим!" 09.35 "Готовим
С Алексеем Зиминым" 10.00 "Сегодня" 10.25 "Главная Дорога"
11.00 "Кто В Доме Хозяин?" 12.15 "Живая Еда С Сергеем Ма-
лозёмовым" 13.10 "Квартирный Вопрос" 14.15 "Своя Игра" 16.00
"Сегодня" 16.20 "Следствие Вели..." 18.00 Премьера. К Юби-
лею А. Розенбаума "Свой Среди Своих" 20.25 "Секрет На Мил-
лион" 22.10 Премьера. К Юбилею А. Нетребко "Анна" 23.10
Премьера. "Концерт Анны Нетребко" 00.50 "Квартирник Нтв У
Маргулиса". Еврейский Вечер 02.00 Фильм Алексея Учителя
"Рок" 03.35 Никита Зверев, Амаду Мамадаков, Игорь Арташо-
нов, Дмитрий Аросьев В Детективном Сериале "Основная
Версия". "Тихое Место", "Скрытая Угроза"

05.05 "Прокурорская Проверка" 06.05 "У Нас Выигрыва-
ют!". Лотерейное Шоу 08.00 "Сегодня" 08.25 "Я Худею"
09.30 "Едим Дома" 10.00 "Сегодня" 10.20 "Медицинские
Тайны" 10.35 "Первая Передача" 11.05 "Чудо Техники"
12.00 "Дачный Ответ" 13.05 "Нашпотребнадзор" 14.05 "Од-
нажды..." 15.00 "Кремлёвские Похороны". Максим Горь-
кий 16.00 "Сегодня" 16.25 "Следствие Вели..." 18.05 "Новые
Русские Сенсации" 19.00 "Итоги Недели" С Ирадой Зей-
наловой 20.10 Премьера. "Ты Супер" 22.50 "Итоги Неде-
ли" Спецвыпуск 23.05 "Звёзды Сошлись" 00.30 "Основа-
но На Реальных Событиях" 03.45 Никита Зверев, Амаду
Мамадаков, Игорь Арташонов, Дмитрий Аросьев В Де-
тективном Сериале "Основная Версия". "Рыночные От-
ношения", "Квартирный Вопрос" (Заключит.)

НТВ-МИР

Суббота, 18 сентября

Понедельник, 20 сентября

Среда, 22 сентября

Четверг, 23 сентября

05.20 "Дикий Мир" С Тимофеем Баженовым 06.00 "Утро. Самое
Лучшее" 07.25 "Чрезвычайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25
Сериал "Пятницкий. Глава Вторая". "Предложение", "Право На Счас-
тье" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал. "Пятницкий. Глава Вто-
рая". "Право На Счастье" (Продолжение), "Сотовый", "Возвраще-
ние Агапова" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Происшествие"
14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 Премьера. "За Гра-
нью" 17.40 "Днк" 18.40 Сериал "Лесник. Своя Земля". "Кошмар На
Улице Цветочная" (Начало) 19.00 "Сегодня" 19.45 Сериал. "Лесник.
Своя Земля". "Кошмар На Улице Цветочная" (Продолжение) 21.30
Премьера. Сериал "Шеф. Возвращение". "Нечего Терять", "У
Мёртвых Не Спросишь" 23.35 "Основано На Реальных Событиях".
"Понаровская. Чёрно-Белая Драма" 1-Я С. 00.25 "Сегодня" 00.40
Сериал "Высокие Ставки". "Согласен На Любую Работу", "Хоро-
ший Повод Для Убийства" 02.40 Сериал "Второй Убойный". "Взят-
ка", "Самоубийственные Факты"

06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвычайное Происшес-
твие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Пятницкий. Глава Вто-
рая". "Новый Закон", "Ткачёв (С Меня Хватит)" (Начало) 10.00
"Сегодня" 10.25 Сериал. "Пятницкий. Глава Вторая". "Ткачёв
(С Меня Хватит)" (Продолжение), "Не Слишком Высоко, Не
Слишком Низко", "Семья" (Заключительная) 13.00 "Сегодня"
13.25 "Чрезвычайное Происшествие" 14.00 "Место Встречи"
16.00 "Сегодня" 16.30 Премьера. "За Гранью" 17.40 "Днк" 18.40
Сериал "Лесник. Своя Земля". "Мытари" (Начало) 19.00 "Се-
годня" 19.45 Сериал. "Лесник. Своя Земля". "Мытари" (Про-
должение) 21.35 Премьера. Сериал "Шеф. Возвращение". "За-
тишье Перед Бурей", "Заказ" 23.40 "Основано На Реальных
Событиях". "Понаровская. Чёрно-Белая Драма" 2-Я С. 00.30
"Сегодня" 00.45 Сериале "Второй Убойный". "Кровавый При-
лив", "Чужой Среди Чужих"

06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвычайное Происшест-
вие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Пятницкий. Глава Третья".
"Казнь", "Дурь" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал. "Пят-
ницкий. Глава Третья". "Дурь" (Продолжение), "Нам Есть Что
Терять", "Адаптация" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Про-
исшествие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 Пре-
мьера. "За Гранью" 17.35 "Днк" 18.35 Сериал "Лесник. Своя
Земля". "Лекарь" (Начало) 19.00 "Сегодня" 19.45 Сериал. "Лес-
ник. Своя Земля". "Лекарь" (Продолжение) 21.35 Премьера.
Сериал "Шеф. Возвращение". "Одни Вопросы, Никаких Отве-
тов", "Кабанчик" 23.45 "Основано На Реальных Событиях". "По-
наровская. Чёрно-Белая Драма" 3-Я С. 00.35 "Сегодня" 00.50
"Поздняков" 01.10 Сериал "Высокие Ставки". "Шулер", "Ничего
Личного - Только Бизнес" 03.05 Сериал "Второй Убойный". "Об-
виняется Жертва" 04.50 "Научная Среда."

06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвычайное Происшествие"
08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Пятницкий. Глава Третья". "Убийство",
"Должок Антошина" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал. "Пятниц-
кий. Глава Третья". "Должок Антошина" (Продолжение), "Свои Лю-
ди", "Знакомые Лица" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Проис-
шествие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 Премьера. "За
Гранью" 17.35 "Днк" 18.35 Сериал "Лесник. Своя Земля". "Жизнь За
Короля" (Начало) 19.00 "Сегодня" 19.45 Сериал. "Лесник. Своя Зем-
ля". "Жизнь За Короля" (Продолжение) 21.35 Премьера. Сериал
"Шеф. Возвращение". "Страшный Человек", "Служебная Проверка"
23.45 "Основано На Реальных Событиях". "Понаровская. Чёрно-
Белая Драма" 4-Я С. 00.35 "Сегодня" 00.50 "Чп. Расследование" 01.20
"Захар Прилепин. Уроки Русского" 01.55 Сериал "Высокие Ставки".
"Нам С Тобой Не По Пути", "Самый Бесполезный Человек" 03.55
Сериал "Второй Убойный". "Торжество"

Вторник, 21 сентября

05.05 "Еда Без Правил" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезв-
ычайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Пятницкий.
Глава Вторая". "Прозрение", "Палач Для Палача" (Начало) 10.00
"Сегодня" 10.25 Сериал. "Пятницкий. Глава Вторая". "Палач Для
Палача" (Продолжение), "Другие Законы", "Победившие Дракона"
13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Происшествие" 14.00 "Место
Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Днк" 17.40 "Жди Меня" 18.35 Сери-
ал "Лесник. Своя Земля". "Месть" (Начало) 19.00 "Сегодня" 19.45
Сериал. "Лесник. Своя Земля". (Продолжение) "Месть" (Заключи-
тельная) 21.40 Премьера. Никита Панфилов В Детективном Сери-
але "Пёс - 6". "Последний Из Могикан", "Колобок" (Заключит.) 23.45
"Своя Правда" С Романом Бабаяном 01.40 "Мы И Наука. Наука И
Мы" 02.40 Никита Зверев, Амаду Мамадаков, Игорь Арташонов,
Дмитрий Аросьев В Детективном Сериале "Основная Версия". "За-
писки От Поклонников", "Живой Товар", "Школа Выживания", "Дом
С Привидениями"

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 12.40 60 минут 14.00
Вести 14.30 Вести. Местное время 14.55
Тайны следствия-17. Кошки-мышки 16.50 Но-
вости культуры 17.00 Вести 17.15 Андрей
Малахов. Прямой эфир 18.40 60 минут 20.00
Вести в 20:00 21.05 Вести. Местное время
21.20 Подражатель. Серия 1 22.30 Подра-
жатель. Серия 2 23.15 Вечер с Владими-
ром Соловьевым 01.45 Вести-Санкт-Петер-
бург 02.00 Энигма 02.40 Новости культуры
03.00 Тайны следствия-17. Кошки-мышки
04.45 Судьба человека с Борисом Корчев-
никовым
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11 сентября в деревне Самолва
(Гдовский район Псковской облас-
ти) на берегу Чудского озера сос-
тоялась церемония открытия мемо-
риального комплекса "Князь Алек-
сандр Невский с дружиной".
На торжественном мероприятии

присутствовали Президент Россий-
ской Федерации В.В. Путин, Свя-
тейший Патриарх Московский и всея
Руси Кирилл, председатель Патри-
аршего совета по культуре митро-
полит Псковский и Порховский Ти-
хон, помощник Президента, пред-
седатель Российского военно-исто-
рического общества В.Р. Медин-
ский и губернатор Псковской об-
ласти М.Ю. Ведерников. Об этом
сообщила пресс-служба Патриар-
ха Московского и всея Руси.
Глава государства в своем вы-

ступлении на церемонии открытия
памятника, в частности, сказал:

"Дорогие друзья! Ваше Святей-
шество!
Сегодня мы открываем величест-

венный мемориальный комплекс в
честь защитников земли русской.
Здесь, на Чудском озере, князь
Александр Невский со своей дру-
жиной разгромил иноземных зах-
ватчиков, отстояли Новгород и
Псков, а по сути - всю Древнюю
Русь. Эта победа стала одним из
символов воинской славы России.
В этом году мы отмечаем 800-

летие со дня рождения Александра
Невского. Искренняя, глубокая лю-

12 сентября, в праздник
перенесения мощей благо-
верного великого князя
Александра Невского, по
окончании Божественной ли-
тургии в Троицком соборе
Свято-Троицкой Александро-
Невской лавры в Санкт-Пе-
тербурге Святейший Патри-
арх Московский и всея Ру-
си Кирилл возглавил крест-
ный ход c мощами святого
князя из Троицкого собора
на площадь Александра Нев-
ского, сообщил сайт "Патри-
архия.ru".
Святейший Патриарх так-

же принял участие в трапе-
зе, организованной для уча-
стников торжеств, посвя-
щенных 800-летию со дня
рождения благоверного ве-
ликого князя Александра
Невского, дню перенесения
мощей благоверного князя
Александра Невского в
Санкт-Петербург (1724 год)
и 300-летию Ништадтского
мира (1721 год). Торжест-
венный прием состоялся в
Синем зале епархиального
управления Санкт-Петербур-
гской митрополии.
Обращаясь к собравшим-
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Мемориальный комплекс возведен в
рамках выполнения указа Президента "О
праздновании 800-летия со дня рождения
князя Александра Невского" и по
инициативе председателя Патриаршего
совета по культуре митрополита
Псковского и Порховского Тихона

тливого полководца и дипломата и,
безусловно, как хранителя веры и
традиций родного края, родного на-
рода, его духовной, нравственной
силы".
Святейший Патриарх Московский

и всея Руси Кирилл совершил ос-
вящение монумента.
По окончании церемонии В.В. Пу-

тин осмотрел часовню во имя свя-
того князя, а также кратко пооб-
щался с представителями органи-
зации "Российские студенческие от-
ряды" и движения "Волонтеры ку-
льтуры" - участниками проекта по
благоустройству деревень, прилега-
ющих к историко-культурному ком-
плексу, сообщил официальный сайт
Президента России.
Открытие мемориала на берегу

Чудского озера является одним из
центральных событий празднования
800-летия со дня рождения Алек-
сандра Невского, проводимого - в
соответствии с Указом Президента
- в 2021 году.
Строительство монумента высотой

более 20 метров в деревне Самолва
Гдовского района было приурочено
к 800-летию со дня рождения рус-
ского князя. Образ воинов в бронзе
воплотил скульптор Виталий Шанов.
Архитекторы комплекса - Констан-
тин Фомин и Дмитрий Смирнов.
Основа комплекса - это 50-тон-

ная скульптурная композиция из фи-
гур Александра Невского и витязей,
над которыми развеваются хоругвь

и два стяга с ликами святых. Внизу
- щиты и доспехи поверженного не-
приятеля. На обратной стороне мо-
нумента, обращенной к предпола-
гаемому месту битвы в 1242 году,
находится панно в стиле классичес-
кой римской мозаики.
В центре композиции панно - свя-

той Александр Невский. По обе сто-
роны изображены сцены Ледового
побоища: часть воинов на конях,
часть спешившиеся - все в атакую-
щем порыве сражения с рыцарями
Ливонского ордена. Немецкие во-
ины предстают в эпизоде преиму-
щественно побежденными. Размер
полотна в ширину - свыше 7 мет-
ров, высота - более 3 метров. Ру-
ководитель мозаичной мастерской
- Илья Красовский, авторы эскиза
- заслуженные художники РФ Да-
рья Шабалина и Михаил Леонтьев.

Святой Александр Невский
(1221-1263) в разные годы жизни
имел титулы князя Новгородско-
го, Киевского, а впоследствии ве-
ликого князя Владимирского.
Одержал множество военных по-
бед, а также прославился как по-
литик и дипломат. Его старания-
ми проповедь христианства рас-
пространилась в северные земли
поморов, ему удалось также спо-
собствовать созданию православ-
ной епархии в Золотой Орде. Ка-
нонизирован в 1547 году.

бовь нашего народа к нему переда-
ется из поколения в поколение. Его
чтут как правителя, всем сердцем
радевшего за Отечество, как талан-

Êàê ðàñïîçíàòü ëæåñâÿùåííèêîâ
Митрополит Волоколамский Иларион рассказал, как

опознать ряженого, который под видом священника,
например, просит и даже требует на улице милостыню
или пытается вымогать что-то. В передаче "Церковь и
мир" владыка Иларион отметил, что священника ис-
тинного от ложного отличить очень просто - ориенти-
ром для этого послужат приведенные в Евангелии слова
Иисуса Христа: "по плодам их познаете их" (Мф. 7, 16).

- Настоящие священники не сидят и не просят ми-
лостыню - они занимаются своим священническим
делом (и за это получают вознаграждение). А вот раз-
ного рода самозванцы, которые надевают на себя
священнические облачения, кресты, при этом не имея
рукоположения в священный сан, могут просить ми-
лостыню, - пояснил архипастырь.  Митрополит Ила-
рион напомнил, что для совершения каких-либо треб
лучше обращаться не в какие-то непонятные заведе-
ния и структуры, а в храмы.

Â Âîñêðåñíîé øêîëå ïðè Ïîäâîðüå íà÷àëñÿ ó÷åáíûé ãîä

Ïàòðèàðõ Êèðèëë âîçãëàâèë êðåñòíûé õîä ñ ìîùàìè Àëåêñàíäðà Íåâñêîãî
ся, Предстоятель Русской
Православной Церкви, в
частности, сказал: "Мы дей-
ствительно проходим через
особый период нашей исто-
рии, хотя нет в истории
простых периодов и каждый
период может стать судьбо-
носным. А это означает, что
всякий, кто в то или иное
время призван Господом,
будь то на государственное
служение, церковное служе-
ние, иную общественно зна-
чимую деятельность, несет
ответственность за все, что
он делает, - за свои мысли,
за свои слова, за свои пос-
тупки".

"Вот и наша эпоха требу-
ет от нас больших усилий,
направленных на то, чтобы
Отечество наше поступате-
льно развивалось, чтобы
Церковь Православная ук-
реплялась, чтобы народ от-
крывал для себя сокровищ-
ницу Православия - даже те,
кто нейтрально, безразлич-
но, а то и враждебно отно-
сится к Церкви, - продол-
жил Святейший Патриарх
Кирилл. - А для этого нужно
трудиться - не только свя-

щенникам на приходах, не
только владыкам, хотя, ко-
нечно, в первую очередь им,
но и государственным му-
жам, представителям интел-
лигенции, научного сообщес-
тва. И если мы все вместе
будем ставить перед собой
единую цель - возрождение,
укрепление, всестороннее
развитие нашего народа,
усиление позиций нашего
Отечества в мире, - то, не-
сомненно, достигнем резу-
льтата".

"Мы говорим, казалось
бы, о разных вещах - ду-

ховных и светских, но нуж-
но помнить, что все мы жи-
вем в одном мире. И пото-
му вот мое слово нашему ду-
ховенству: помните, что в
вашей повестке дня не то-
лько богослужение, не то-
лько пастырская работа, но
также мысли и заботы об
Отечестве нашем, о состо-
янии народа, особенно о
нравственном состоянии мо-
лодежи", - подчеркнул Пред-
стоятель Русской Церкви.

"И если каждый священ-
ник будет понимать, что и
от него зависит будущее на-

шей страны, то, может быть,
его проповедь будет неско-
лько иной, его пастырский
подход будет более откры-
тым, душевным, смиренным.
Ведь только когда мы видим
перед собой подлинные за-
дачи, мы можем формати-
ровать под них свое пове-
дение, свой образ мыслей,
всю свою жизнь", - заклю-
чил Святейший Владыка.
Также, с праздничными

речами выступили губерна-
тор Санкт-Петербурга А.Д.
Беглов, губернатор Ленин-
градской области А.Ю. Дроз-
денко, мэр столицы Сербии
города Белграда Зоран Ра-
дойичич, председатель За-
конодательного собрания
Санкт-Петербурга В.С. Ма-
каров. В тот же день состо-
ялась встреча Святейшего
Патриарха Московского и
всея Руси Кирилла с губер-
натором Санкт-Петербурга
Александром Дмитриевичем
Бегловым и главой Санкт-Пе-
тербургской митрополии
митрополитом Санкт-Петер-
бургским и Ладожским Вар-
сонофием.

12 сентября на Подворье
Патриарха Московского и
всея Руси в Софии по окон-
чании Божественной литургии
архимандрит Вассиан (Змеев)
и протоиерей Димитрий Тух-
чиев совершили молебен пе-
ред началом нового учебного
года. Об этом сообщил сайт
Подворья podvorie-sofia.bg.
Педагоги, учащиеся воск-

ресной школы и их родители
приняли участие в молитвен-
ном последовании, в котором
испросили у Господа Бога
благодатной помощи для де-
тей в изучении церковных
предметов. В завершении мо-
лебного пения настоятель
подворья архимандрит Вас-
сиан обратился к учащимся

со словом наставления, по-
желал им хороших успехов в
учебе и преподал благосло-
вение через окропление свя-
той водой.
После окончания богослу-

жения настоятель подворья
встретился с преподавателя-
ми, учащимися и родителями,
поздравил всех с новым
учебным годом и предложил
угощения.
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Александър Собко

Строителството на "Севе-
рен поток-2" практически
завърши. Остават само нез-
начителни довършителни
работи. Още тази година,
както се очаква, ще тръг-
нат първите няколко мили-
арда кубически метра газ.
Остава обаче втората зада-
ча - цялостното запълване
на тръбата.
Нека напомним: в края на

август стана известно, че в
резултат на поредната съ-
дебна тъжба към газопро-
вода ще бъдат приложени
правилата на европейския
газов пазар, според които
50 процента от неговите
мощности трябва да бъдат
резервирани за различни
други газови доставчици.
Тук изведнъж се появява

огромен пласт юридически
задачи: детайли в трактов-
ката, възможности за зао-
бикаляне на нормите. С то-
ва вероятно ще се занима-
ва "Газпром". За възниква-
нето на този проблем беше
известно още преди нача-
лото на строителството.
Да оставим юридическите

въпроси настрана. Ако Ев-
росъюзът искаше, той мо-
жеше да направи изключе-
ние. С други думи, можеше
да постъпи така, както нап-
рави с Трансадриатическия
газопровод (TAP), който е
продължение на турския
TANAP и доставя годишно в
Южна Европа 10 млрд. куб.
м азербайджански газ. За
него бе направено изклю-
чение и му бе дадена въз-
можност за 100-процентно
натоварване. Любопитно е,
че докато за "Северен по-
ток-2" по принцип не е въз-
можно да се намери достав-
чик, който да запълни вто-
рата половина от мощнос-
тите на тръбата и това обез-
смисля наложените от ЕС ог-
раничения, то в случая с TAP
по европейските правила
"Газпром" юридически има
право да претендира за
участие в използването на
този газопровод. Мощност-
та на руските газопроводи
за доставки в Турция е по-
голяма от обема, който Ру-
сия изнася за тази страна.

Åâðîïà ñàìà ñè íàâëå÷å ãàçîâè ãëàâîáîëèÿ
"Газпром" е единственият възможен доставчик за "Северен поток-2"

В очакване на газ по "Северен поток-2"

Тъй че "излишният" газ би
могло да бъде пуснат по
тръбата на TAP.
Още един важен момент.

Както е известно, "Северен
поток-1" също имаше проб-
леми с пълното натоварва-
не на мощностите. Но те бя-
ха свързани с ограничения
на доставките по едно от су-
хопътните разклонения - га-
зопровода OPAL. След това
проблемът отпадна - беше
построено разклонението
EUGAL като продължение
вече на "Северен поток-2".
Така на практика бе постиг-
ната пълна натовареност на
газопровода. По този начин,
докато морската част на га-
зопровода още не беше за-
вършена, EUGAL даде въз-
можност за повече достав-
ки по "Северен поток-1". Се-
га, когато "вторият поток" е
вече готов, в случай на пъл-
ната му натовареност,
EUGAL ще се използва по
първоначалното предназна-
чение - за доставки, идва-
щи по "Северен поток-2".
В крайна сметка, за да има

ефект от пълната натоваре-
ност на новия газопровод,
трябва да се реши въпросът
с OPAL. В случай, че двата
проблема не бъдат решени -
непълен достъп до мощнос-
тите на "Северен поток-2" и
на OPAL, двете сложности
взаимно ще се компенсират.
Така максималните загуби от
ограниченията ще съставят

27,5 млрд. куб. м, - полови-
ната от мощността на "Севе-
рен поток-2", а сумарната
мощност на двата потока е
110 млрд. куб. м.
Засега последното реше-

ние по процеса за OPAL за-
пазва ограниченията благо-
дарение позицията на Пол-
ша. Действията на Варша-
ва са напълно рационални -
ако ограниченията бъдат от-
менени, транзитът през Пол-
ша ще намалее. В случай,
че на пълна мощност бъдат
пуснати всички "руски пото-
ци" - двата северни, плюс
турския и синия потоци, то-
ва означава, че Русия мо-
же да експортира за Евро-
па, включително и Турция,
близо 160 млрд. куб. м газ.
С други думи, на "Газпром"
ще са му нужни допълнител-
ни обеми за експорт - око-
ло 40 млрд. куб. м при ба-
зов експорт 200 млрд. куб.
м. Така се появява възмож-
ност за избор между двата
маршрута - през Полша с
капацитет до 36 млрд. куб.
м или през Украйна с капа-
цитет 40 млрд. куб м или
повече. Транзитът през Пол-
ша по газопровода "Ямал-
Европа" е по удобен, защо-
то е по-кратък и по-евтин.
На цената влияе фактът, че
до Полша газът стига, пре-
минавайки по територията
на Беларус, а този участък
е собственост на "Газпром".
Тъкмо затова вълненията

в дългосрочна перспектива
са свързани със съдбата на
украинския транзит. В те-
чение на близките три го-
дини "Газпром" по сключен
вече договор ще доставя на
Украйна по 40 млрд. куб. м
газ годишно. Следователно,
ако през този период нови-
те тръби бъдат напълно на-
товарени ,  ще пострада
именно полският маршрут.
На тези формално правил-

ни, а всъщност издевателс-
ки мерки за ограничено из-
ползване мощностите на
тръбопроводите, за които е
очевидно, че не може да бъ-
дат запълнени от други дос-
тавчици освен руски, "Газп-
ром" отговаря симетрично:
компанията доставя газ в Ук-
райна само в рамките на до-
говорните си ангажименти.
А това е минималният обем
от транзита, въпреки оче-
видния дефицит на гориво,
откъдето идват и рекордни-
те цени три пъти по-високи
от "нормата". До септември
"Газпром" доставяше в Ев-
ропа през Украйна около
124 млн. куб. м в деноно-
щие, което е малко повече
от поетите задължения. От
септември обемите ще бъ-
дат средно по 108 куб. м в
денонощие - точно толкова,
колкото е договорено.
Какво да се прави обаче,

ако въпросът с цялостната
натовареност не бъде ре-
шен? Бързи решения не мо-
же да се очакват, но в сред-
носрочна перспектива е въз-
можен план Б.
Първо, щом по европейс-

ките правила достъпът на
други производители до тръ-
бите на "Газпром" е разре-
шен, тогава заявката на
"Роснефт" да изнася за Ев-
ропа 10 млрд. куб. м газ го-
дишно е напълно логична и
има юридически основания.
В края на август "Роснефт"
депозира такава заявка
пред европейските институ-
ции. Друг е въпросът докол-
ко това отговаря на руски-
те национални интереси. От-
говорът зависи от много по-
казатели: обеми, срокове,
текуща ситуация и от прог-
нозите за европейския и
световен пазар. Засега "Газ-
пром" предпочита самосто-

ятелно да изнася газ. И все
пак, ако става дума за 100-
процентното запълване на
"Северен поток-2", това съ-
що е възможен вариант.
Има още един начин за

решаване на проблема -
преместване на точката на
постъпване на газа от ев-
ропейските пунктове на рус-
ка територия. В такъв слу-
чай по тръбите вече ще те-
че вече купен, т.е. европей-
ски газ. Разбира се, че в
такъв случай трябва да се
извърши определена юриди-
ческа работа, да се препод-
пише част от договорите и
да се преосмислят услови-
ята на транспорта.
Известен опит в това отно-

шение вече има - "Газпром"
продава газ и на собствена-
та си електронна търговска
платформа (ЕТП), но засега
пак от европейски точки на
доставка. Отначало това ста-
ваше чрез системата от тър-
гове, сега - вече с използва-
нето на механизми, аналогич-
ни на пълноценната борсова
търговия. Така постепенно се
развива руски експортен
борсов канал. Ясно е, че не
достига онази ликвидност,
която имат западните плат-
форми. В крайна сметка це-
ните на ЕТП винаги ще съот-
ветстват на цените на евро-
пейските хъбове, а в бъде-
ще на базата на ЕТП може
да се появи собствена екс-
портна газова борса и свой
газов хъб. Още повече, че в
перспектива е възможен още
един вариант - продажба на
газ за рубли. Още през 2019
година "Газпром" извърши
продажби на газ срещу рус-
ката национална валута чрез
ЕТП с доставка в Германия.
По този начин се открива

възможност недостатъците
на Третия енергиен пакет на
ЕС да се превърнат в преи-
мущество - да се реши
проблемът за пълната на-
товареност на експортните
тръби и едновременно с то-
ва Русия да създаде собст-
вен газов хъб и газова бор-
са. А в перспектива да за-
почне редовна продажба на
синьото гориво за рубли.
Колкото до ограниченията,
те се превърнаха в главо-
болие за самия Евросъюз.

Строителството на "Северен по-
ток-2" бе завършено на фона на ре-
кордния ръст на европейските це-
ни на газа. На 15 септември те над-
хвърлиха 970 долара за 1000 куб.
м., а вечерта на същия ден падна
до 760. Основните причини за този
скок са няколко: спадът на собст-
вения добив, недостатъчните запа-
си в европейските газохранилища
заради студената миналогодишна
зима и последното горещо лято, а
също поради намаляването достав-
ките на втечнен газ. Сега има на-
дежда, че втората северна тръба
ще повлияе на стремителния ръст
на цените и ще реши въпроса с
очертаващия се дефицит на газ. Спо-
ред австрийския министър на ико-
номиката в 10-15-годишен срок де-
фицитът в Европа може да нарасне
до рекордните 120 млрд. куб. м.
За галопирането на цените доп-

ринася и неопределеността на ев-

ропейските регулатори по отноше-
ние на лицензирането и реалното
пускане на "Северен поток-2" в ек-
сплоатация. Газопроводът съответ-
ства на всички изисквания за тех-
ническите стандарти и за получа-
ване на различни видове разреши-
телни, заявиха от пресслужбата на
Nord Stream 2 AG. Германските га-
зови регулаторни органи съобщиха
във вторник, че са започнали разг-
леждането на заявката на Nord
Stream 2 AG за нейната сертифика-
ция в качеството й на независим
транспортен оператор. За обявява-
не на решението законът дава срок
от 4 месеца, но при желание това
може да стане и за две седмици.
Директорът на Фонда за нацио-

нална енергийна сигурност Конс-
тантин Симонов напомни, че има ре-
дица спекулативни и субективни
причини за резкия скок на цените
на газа. Той отбеляза, че в продъл-
жение на години ЕС създава нов
модел на газовия пазар, в чиято
основа залегна отказът от дългос-

рочните заеми. Целта бе да се из-
бегне възможността Москва да пе-
чели, когато цените падат. Сега
страните, които се изкушиха и въз-
приеха този модел, и онези, които

се отказаха от проекти за нови га-
зопроводи, ще плащат високата це-
на за проявената "хитрост". Както
се казва, хитрата сврака - с двата
крака.
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Руските космонавти Пьотр
Дубров и Олег Новицки
прикрепиха на модула "По-
иск" на Международната
космическа станция три кон-
тейнера от експеримента
"Биориск-МСН", показват
кадри от сайта на "Роскос-
мос". В контейнерите има
семена от растения, лишеи,
щамове на микроорганизми
на минерални носители, как-
то и четири вида почва с
микроорганизми - сива гор-

Руското предприятие
"Атомфлот", част от "Роса-
том"  и миннодобивната ком-
пания "Баимская", която е
под контрола на групата Kaz
Minerals, подписаха предва-
рително споразумение за
доставка на електроенергия
за Баимския миннообогати-
телен комбинат в Чукотка.
В рамките на подписаното
споразумение "Росатом" ще
осигури електроенергия за
най-големия проект за мед
и злато в постсъветското
пространство.

"Атомфлот" ще достави 4
модернизирани плаващи
енергоблока с инсталирана
мощност не по-малко от 106
МВт всеки, като първите два
енергоблока ще бъдат въ-
ведени в експлоатация в от-
далечения район в начало-
то на 2027 година, третият -
година по-късно, а четвър-

Â Ðóñèÿ ùå ñòðîÿò
æï ëèíèÿ ñ âëàêîâå
íà âîäîðîä

"Руските железопътни ли-
нии" (РЖД), правителството
на Сахалинска област, дър-
жавната корпорация "Роса-
том" и "Трансмашхолдинг" АД
подписаха протокол за изг-
раждане на железопътна ли-
ния на остров Сахалин с
влакове, които ще работят
с водород. Влаковете с во-
дородно гориво имат мини-
мално влияние върху окол-
ната среда. Развитието на
транспорта, използващ во-
дородни горивни елементи,
е приоритет за много стра-
ни, които се стремят към
декарбонизация.

"Дойде време за проекти-
ране и изработване на пър-
вите пилотни седем влака.
В Сахалин предстои да съз-
дадем производство на во-
дород с неголям обем и мре-
жа от комплекси за зареж-
дане с гориво, да изградим
пилотен полигон и да въве-
дем в експлоатация редов-
на пътническа железопътна
линия. На базата на Саха-
линския университет ще бъ-
де реализиран център за
компетенции за подготовка
на необходимите кадри. Ре-
гионът ще стане лидер за
новия за Русия перспекти-
вен отрасъл на икономика-
та, свързан с производст-
вото и използването на во-
дород. За Сахалинска об-
ласт и неговите жители то-
ва означава увеличаване на
данъчните постъпления,
опазване на околната сре-
да и създаване на допълни-
телни високотехнологични
работни места", отбеляза гу-
бернаторът на региона Ва-
лерий Лимаренко.
Влакове, използващи во-

дород, вече не са фантас-
тика, а най-близко бъдеще.
Благодарение на тях ще се
намалят до нула вредните
емисии в атмосферата.

"В рамките на проекта,
"Росатом" отговаря за про-
изводството и доставката на
водородно гориво, организа-
цията и експлоатацията на
системи за инфраструктура
за зареждане на водород-
ните влакове. Разглеждаме
перспективата за прилага-
не на родни технологии за
осигуряване на водородно
гориво", заяви първият за-
местник-генерален дирек-
тор на "Росатом" Кирил Ко-
маров.
Развитието на водородна-

та енергетика е един от при-
оритетите в Енергийната
стратегия на Русия до 2035
година.

Îòâúí íà ÌÊÑ ïðèêà÷èõà
êîíòåéíåðè ñ ïî÷âà

ска, пустинна, замръзнала
и чернозем. Контейнерите
постепенно ще се връщат на
Земята след една, две и че-
тири години пребиваване в
Космоса.
На 9 септември руските

космонавти взеха проби от
въздуха в модула "Звезда",
където имаше задимяване.
Пробите са взети в работ-
ната секция. Установено е,
че няма вредни примеси в
състава на въздуха на МКС

след появата на мирис на
изгоряло.
На 25 август космонавтът

Новицки разказа, че до края
на 2022 г. космонавтите ще
излязат в открития Космос
около 10 пъти за интегра-
ция и дооборудване на рус-
ките модули "Наука" и "При-
чал".
В момента на МКС рабо-

ти 65-ата експедиция в със-
тав космонавтите Олег Но-
вицки и Пьотр Дубровин,
американците Марк Ванде
Хай, Шейн Кимброу и Ме-
ган МакАртур, японецът Аки-
хико Хосиде (командир на
станцията) и французинът
Тома Песке.

Руските космонавти прикачиха от външната страна на МКС
контейнери с четири вида почва

Ïëàâàùè ÀÅÖ ùå äîñòàâÿò òîê çà íàõîäèùå îò çëàòî â ×óêîòêà

Ìèêðîêàïñóëè ñ ëåêðàñòâà ùå ñïèðàò âúçïàëåíèÿ ñëåä èìïëàíòàöèÿ

Създаването на възможност за икономически ефективно усвояване
на най-голямото Баимско находище на Чукотка ще окаже
благоприятно влияние върху социално-икономическото развитие на
целия регион

тият - в началото на 2031
година. Общият обем на ин-
вестициите в проекта за
енергоснабдяване ще дос-
тигне над 150 млрд. рубли.

"Споразумението е знако-
во не само за развитието на
"Атомфлот", но и за глобал-
ния пазар на мобилни атом-
ни централи с малка мощ-
ност. Сделката за такъв обем
електроенергия е сключена
по търговски условия и в рам-
ките на реализацията на про-
екта за усвояване на полез-
ните изкопаеми в този труд-
нодостъпен район на страна-
та. "Атомфлот" със своя зна-
чителен опит в експлоатаци-
ята на флота от атомни ле-
доразбивачи и реакторни ин-
сталации с малка мощност е
естествен партньор при  та-
кива проекти", заяви генерал-
ният директор на  "Атомф-
лот" Мустафа Кашка.

Èçáÿãâàéòå ïðåêîìåðíà
óïîòðåáà íà âèòàìèí D
Това съветва ендокринологът и диетолог на

"СМ Клиника", кандидат на медицинските нау-
ки Оксана Михалева, цитирана от "Известия".
Тя предупреждава, че витамин D следва да се
приема само под контрол от специалист. Ви-
таминът, който се препоръчва като предпаз-
но средство и срещу коронавирус, може да
доведе до неблагоприятни последствия. Док-
тор Михалева казва, че витамин D попада в
организма с храната и се синтезира в кожата
под въздействието на слънчевите лъчи. В мал-
ки количества той се съдържа в рибата, яй-
цата, маслото. Но лятото не е достатъчно за
натрупване на витамин D в организма и зато-
ва се употребява допълнително.

"Но безконтролният прием на препарата мо-
же да доведе до неблагоприятни последствия.
Първо става дума за хиперкалцемия - състо-
яние, при което в кръвта се натрупва твърде много кал-
ций, вследствие на което той се натрупва в меките тъка-

Мини капсули с лекарства ще лекуват възпаления

Учени от Томския политех-
нически университет /ТПУ/
предложиха метод за пок-
риване на титанови имплан-
ти с микрокапсули с лекар-
ствени препарати. Това ще
позволи да се лекуват въз-
паления след имплантация.
И преди това върху ме-

талните импланти са нана-
сяли различни лекарства и
частици, но учените от ТПУ
предлагат принципно нов
метод. Заедно с колеги от
Швеция, Германия и Вели-
кобритания те са провели
изследвания за това как ле-
карствата проникват от по-
върхността на имплантите в
организма. В резултат на
наблюденията са разрабо-
тили микрокапсули, състо-
ящи се от биосъвместими
пористи микрочастици от
калциев карбонат. В качес-

твото на лекарствен препа-
рат учените са избрали дек-
саметазона - ефективно про-
тивовъзпалително средство,
което се използва след им-
плантация за имунотерапия.

"Ние за първи път пред-
ложихме да вкарваме в по-
лиелектролитните капсули с
калциево-карбонатно ядро
дексаметазон - подчертава
водещият научен сътрудник
на Научноизследователския
център "Физическо матери-
алознание и композитни ма-
териали" на ТПУ Мария Сур-
меньова. - В работата си
ние поставяме тези части-
ци като "скеле" върху тита-
нова сплав, което не може
да се отвори отвън. Те прос-
то ще се разтварят по ес-
тествен начин като така ще
осигуряват продължително
действие на лекарството. То

позволява да се потисне
имунният отговор за смет-
ка на понижаване на лимф-
ната активност. Освен това
препаратът стимулира осте-
огенната диференциация и
способства за метаболизма
на белтъчините, мазнините
и въглехидратите.

В перспектива микрокап-
сулите ще могат да се пъл-
нят с белтъчини, с различ-
ни фактори за растеж и дру-
ги препарати. Отчетът за
работата авторите са пуб-
ликували в научното списа-
ние  Materials Chemistry and
Physics.

ни, бъбреците и стените на кръ-
воносните съдове. Освен това
прекомерното количество на ви-
тамин D може да доведе до гаде-
не, повръщане, повишена разд-
разнителност, възбудимост и на-
рушения на съня", обяснява спе-
циалистът.
Такова състояние може да дове-

де например до образуване на ка-
мъни в бъбреците, както и до по-
вишен риск от счупване на кости,
предупреждава Оксана Михалева.
Предозирането на витамин D е осо-
бено опасно при бременни, защо-
то може да доведе до увреждане
на плода и болести на костната сис-
тема на новороденото.
Ето защо специалистът препо-

ръчва да не се взема витамин D
без лекарски надзор. Като нача-
ло трябва да се изясни какво е
количеството на витамина в ор-

ганизма и едва тогава да се определи необходимата доза,
която е индивидуална за всеки пациент.
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В началото на седми-
цата руският президент
Владимир Путин наблю-
дава основния етап от
съвместните стратеги-
чески учения на Русия и
Беларус "Запад-2021" на
полигона Мулино.
Държавният глава

пристигна на полигона,
където началникът на Ге-
нералния щаб на Въоръ-
жените сили на Руската
федерация армейски ге-
нерал Валерий Гераси-
мов му доложи, че в уче-
нията в Нижегородска
област са задействани
около 20 хиляди души
личен състав, 5600 еди-
ници въоръжения и во-
енна техника, около 160
танка, над 100 самолета
и над 100 вертолета.

"И това всичко е тук?"
- попита Путин по време
на доклада на Гераси-
мов. "Да тук е, на поли-
гона", потвърди начални-
кът на Генералния щаб.
Герасимов разказа съ-
що така, че на полигона
се намират и 150 пред-

Ïóòèí íàáëþäàâà âîåííèòå ó÷åíèÿ "Çàïàä-2021"

Владимир Путин сред ръководството на руските Въоръжени
сили на полигона Мулино

Стратегическите учения на Въоръжените сили на
Русия и Беларус "Запад-2021" преминават веднъж
на две години. Това е завършващият етап на съв-
местната подготовка на Въоръжените сили на две-
те държави. Практическите действия на войските
и силите преминаха от 10 до 16 септември на де-
вет полигона, разположени на територията на Ру-
сия, в акваторията на Балтийско море, както и на
пет полигона на Въоръжените сили на Беларус.
Общо в ученията бяха задействани до 200 хи-

ляди души личен състав, около 80 самолета и
вертолета, до 760 единици бойна техника, сред
които 290 танка, 240 оръдия, реактивни системи
за залпов огън и минохвъргачки, както и до 15
кораба.
Максималният брой на привлечения в ученията

личен състав от воински части, попадащи под
действието на Виенския документ от 2011 г. на
територията на Русия, не превишава 6,4 хиляди
военнослужещи.
Завръщането на органите за военно управле-

ние и войските в пунктовете за постоянна дисло-
кация след ученията е планирано до средата на
октомври.

ставители на отбрани-
телни ведомства и воен-
ни аташета от чуждест-
ранни държави.
Президентът на Русия,

който е и върховен глав-
нокомандващ Въоръже-
ните сили на Русия, не е
задължен да облича во-
енна униформа, когато
присъства на учения, за-

яви пред журналисти
прессекретарят на рус-
кия лидер Дмитрий Пес-
ков в отговор на въп-
рос.

"Държавният глава
приема сам решение как
да се облича. Това не е
регламентирано, той не
е задължен да носи уни-
форма", каза Песков, ка-

то отбеляза, че от време
на време държавният гла-
ва използва елементи от
униформата по време на
мероприятия от военен
характер. Според него не
се планира да се шие спе-

циална военна униформа
за президента.
Понякога Владимир

Путин облича военна
униформа, но без върху
нея да има знаци за во-
енно звание.

Çà ïúðâè ïúò
èçïîëçâàõà ðîáîòè
Русия за първи път използва удар-

ните роботи "Нерехта" и "Уран-9" по
време на стратегическите учения "За-
пад-2021", съобщиха в началото на
седмицата пред журналисти от руско-
то Министерство на отбраната.

"По време на разиграването на прак-
тическите действия на войските и си-
лите от основния етап на учението "За-
пад-2021" на полигона Мулино в бой-
ния ред на общовойсковите подраз-
деления при водене на отбраната за
първи път бяха въведени роботи за
разузнаване и огнева поддръжка", ка-
заха от военното ведомство.

Както уточниха от министерството,
"Уран-9" унищожава жива сила и бро-
нирана техника на условния против-
ник на разстояние от 3 до 5 хиляди
метра с огън от ракетни комплекси
"Атака", реактивни пехотински огнех-
въргачки, както и от 30-мм оръдия и
картечници. Те са водили бойни дейс-
твия непосредствено в бойния ред на
отбраняващите се подразделения.
"Уран-9" също така са прикривали смя-
ната на позициите на мотострелкови-
те подразделения.
Роботите "Нерехта", въоръжени с

12,7-мм картечница "Корд" и 30-мм
гранатомет АГ-30М са задействани за
разузнаване и огнева поддръжка на
подразделенията. Този робот може съ-
що така да коригира огъня, да доста-
вя снаряжения и боеприпаси.
За изграждане на проходи в минни

заграждения се използват робототех-
ническите комплекси за разминиране
"Уран-6". Тактическият лазерен комп-
лекс "Кариер", който позволява да се
откриват и унищожават оптически сред-
ства за разузнаване и наблюдение на
танкове и на друга бронирана техника,
осигурява действията на роботите.

Повече от 120 военни пред-
ставители от 45 страни наб-
людават основния етап от
стратегическите учения на
Въоръжените сили на Руска-
та федерация и Република
Беларус "Запад- 2021" на по-
лигона Мулино в Нижегород-
ска област.

"Съвместните стратеги-
чески учения предизвикаха
голям интерес сред чуждес-
транните военни аташета.
От пристигналите на поли-
гона военни дипломати ши-
роко са представени воен-
ните ведомства на страни-
те от ОНД, Африка, Латин-
ска Америка, Средна Азия
и Централно-Азиатския ре-
гион. Присъстват също та-
ка представители на евро-
пейски държави - Австрия,

Ïðåäñòàâèòåëè îò 45 ñòðàíè íàáëþäàâàò
ìàíåâðèòå

Âîèíè îò ÂÄÂ èçâúðøèõà ìàñîâ íîùåí äåñàíò

Военни представители от 45 страни наблюдават стратегическите
учения "Запад-2021"

Роботът "Нерехта"

Сърбия, Финландия, Швей-
цария и Швеция", съобщи-
ха в началото на седмицата

пред журналисти от руско-
то Министерство на отбра-
ната.

Псковското съединение на
Въздушнодесантните войски
за първи път извърши десант
на повече от 600 души и 30
единици бойна техника в
нощни условия в рамките на
съвместните стратегически
руско-беларуски учения "За-
пад-2021".

"На полигона Струги Крас-
ние в Псковска област за
първи път през нощта беше
извършен масов десант на
повече от 600 души личен
състав в пълна екипировка,
с оръжие и снаряжение, и
на 30 бойни десантни маши-
ни БМД-2К-АУ, БМД-4М и
БТР", съобщиха за журналис-
ти от руското Министерство
на отбраната.
Координацията на действи-

ята на десантните подразде-
ления се осъществяваше с
помощта на съвременни ком-
плекси за навигация и при-
бори за нощно виждане.
След десанта и съоръжава-
нето на приземената военна
техника десантчиците изпъл-
ниха превземане на летище
и унищожаване на условен
противник при поддръжката

На ученията "Запад-2021" за първи път извършиха масов нощен
десант

на артилерия и средства за
ПВО.
От Министерството на от-

браната уточниха, че в де-
санта край Псков са задей-
ствани над 20 самолета от
военнотранспортната авиа-
ция Ил-76, които едновре-
менно са осъществили де-
сантирането на подразделе-
ния на Въздушнодесантните
войски от височина от 600
до 4000 м на две площадки

за приземяване. Авиационно-
то прикритие са изпълнява-
ли екипажи на изтребители-
те на Су-30СМ и вертолети
от армейската авиация Ми-
8АМТШ и Ка-50. Управлени-
ето на въздушния строй на
самолетите от военнотранс-
портната авиация се е осъ-
ществявало от борда на са-
молети за далечно радиоло-
кационно разузнаване А-50У
и Ил-22-СУРТ.
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На 16 септември в парка
"Русия - моя история" започ-
на фестивалът посветен на
800-годишнината от рожде-
нието на княз Александър
Невски. Образователният
фестивал се провежда с под-
крепата на Министерството
на просветата, Фонда за ху-
манитарни проекти и Фон-
да за нови форми на разви-
тие на образованието, съ-
общава ТАСС.
Участниците във фестива-

ла ще могат да облекат ис-
тински доспехи на древно-
руски воин, в импровизиран
бой да се научат как се бо-
рави с меч, самостоятелно
да направят автентична кук-
ла, да наблюдават как ра-
боти печатният стан и да
пробват уменията си в ка-
лиграфията.

 Изложбата "Франция и
Русия. Десет века заедно"
бе открита на 11 септемв-
ри в музеите на Московс-
кия Кремъл. Колекцията съ-
държа уникални предмети от
времето на Анна Ярославна
до подаръка на Шарл де Гол
за Сталин. Тема на излож-
бата е именно Франция, не-
зависимо от дългите търгов-
ски връзки на Русия с Гер-
мания и Англия.
Десет века създателите на

експозицията отчитат от сре-
дата на XI столетие - излож-
бата се открива с документ
/грамота/, датиран от 1063
г. и напомнящ за династи-
ческия брак на дъщерята на
Ярославъл Мъдри Анна
Ярославна и френския крал
Хенрих I. Документът е пре-
доставен от Националната
библиотека на Франция и се
смята за единственият под-
писан от Анна Руска.
Модата за всичко френс-

ко обхваща Русия в начало-
то на XVIII век и достига апо-
гея си при Екатерина II, ко-
гато руските поети и драма-
турзи започват на осмиват
галоманията. Французите съ-

"Ñîþçìóëüòôèëüì" îòáåëÿçà þáèëåé

Íà ÂÄÍÕ ñå ïðîâåæäà ôåñòèâàë "Àëåêñàíäúð Íåâñêè"

Експонат от парка "Русия - моя история"

Невски ще помогнат на по-
сетителите  нагледно да се
запознаят с живота и дело-
то на великия завоевател",
отбелязват организаторите.
В просторния атриум на

павилиона "Руссия - моя ис-
тория" ще бъде пресъзда-
ден двор с историческа въз-
становка на боевете от XIII
век. Всеки посетител ще мо-
же да се пробва в инсцени-
ровка на сражения и да вле-
зе в ролята на великия княз
от времето, когато той се е
обучавал да борави с оръ-
жия.

"Подготвяме уникално ме-
роприятие, в което всеки ще
намери нещо за себе си -
може да погледа реконст-
рукцията на боевете, да
участва в екскурзия, в ин-
тересни мастър класове, да

дискутира. И възрастните,
и децата ще могат да се
развлекат и заедно да нау-
чат по нещо ново. Особено
актуално е това за ученици-
те в началото на новата
учебна година", каза за ТАСС
първият зам.-генерален ди-
ректор на Фонда за нови
форми за развитие на об-
разованието Александър Та-
расов. Ще има и панаир на
стилизирани стоки, зона за
снимки и експозиции.
Историческият парк "Ру-

сия - моя история" предс-
тавлява мащабен  експози-
ционен мултимедиен комп-
лекс. Това е система от мул-
тимедийни исторически
паркове, в които панорам-
но е представена история-
та на Русия от древни вре-
мена до наши дни.

"Гостите ще се потопят в
атмосферата на Среднове-
ковието, ще се разходят из
древноруския град и ще се

почувстват като негови жи-
тели. Уникалните историчес-
ки възстановки на епизоди
от живота на Александър

Ïîãëåä êúì Ôðàíöèÿ ïðåç ñúêðîâèùíèöàòà íà Êðåìúë

Â Ðóñêèÿ äîì â Ñîôèÿ
ïðåäñòàâèõà "Êíèãà
íà ïàìåòòà. Åâðîïà"
В рамките на Международния хумани-

тарен проект "Книга на паметта. Евро-
па" в Руския дом в София се състоя пре-
зентация на предстоящото издание "Книга
на паметта. България". Тя ще съдържа
документални доказателства за страте-
гическите отбранителни и настъпателни
операции на съветските войски, цветни
снимки на военни гробове, фотокопия на
наградни документи на Герои на Съветс-
кия съюз и други архивни данни, памет-
ниците посветени на Червената армия и
победата над фашизма на територията
на България, включително и за паметни-
ците на българските антифашисти, во-
дели партизанска борба срещу нацисти-
те. Проектът има за цел да запази ис-
торическата памет и истината за Втора-
та световна война на фона на все по-
честите опити за фалшифициране на ис-
торията в редица страни от Централна и
Западна Европа.
Кръглата маса в София бе организи-

рана от Фондация "Устойчиво развитие
за България" в партньорство с посолст-
вото на Русия в България и Руския дом
в София. Инициатор за провеждането на
кръглата маса в София беше г-н Юриюс
Тракшялис - издадател на книгата и пред-
седател на ОО "Военного наследия", който

Сред най-интересните експонати е картината на Хектор Виже от
1864 г. "Императрица Жозефина приема в Малмезон император
Александър и му представя децата си" предоставена от
Националния музей на замъците Малмезон и Буа-Прео

що се интересуват от рус-
ката култура - от издаване-
то на съчинения на класици
на руската литература до
"Руските сезони" на Дагилев.
В раздела, посветен на

епохата на Екатерина II, един
от главните експонати е зна-
менитият "Орловски" сервиз
за хранене, който е поръ-
чан от императрицата през
1770 г. във Франция. Той се
е състоял от над три хиля-
ди предмета, за изработка-
та на които са изразходва-
ни около два тона сребро.
През 1772 г. Екатерина по-
дарява сервиза на своя фа-
ворит Григорий Орлов, а
след неговата смърт серви-
зът се връща в хазната.
Вещи от музея-резерват

"Павловск" разказват за пъ-
тешествието из Европа на
великия княз Павел Петро-
вич и съпругата му велика-
та княгиня Мария Фьодоров-
на инкогнито, под името на
граф и графиня Северни. А
портретът на Елизабет Ви-
же-Лебрен, любимка на Ма-
рия Антоанета, свидетелст-
ва за времето на Великата
френска революция, години,

които художничката прекар-
ва в Русия.
Специален раздел е отре-

ден на взаимоотношенията
между Русия и Франция в
епохата на Наполеон. Тук по-
сетителите могат да видят
оръжеен комплект, израбо-
тен от Никола-Ноел Буте -
подарък за руския генерал
губернатор на Париж барон
Фабиан Вилхелмович фон
дер Остен Сакен от благо-
дарните парижани, както и
звезда на ордена "Свети
Дух", връчена на Алексан-
дър I от крал Людовик XVIII
след победата над Наполе-
он и реставрацията на мо-
нархията във Франция.
Сред предметите има вет-

рило от 18 век с изображе-
ние на семейство Голицини.
Княгиня Наталия Голицина,
която става прототип на
старата графиня в повестта
на Пушкин "Дама пика", нав-
ремето е дружила с графи-
ня де Сегюр, а като млада,
заедно със сестра си, са
блестели в двора на Людо-
вик XV във Версай. По вре-
ме на управлението на Лю-
довик XVI и Мария Антоане-

та са наричали Наталия Го-
лицина "руската Венера".
Изложбата позволява да

се проследи "руското нашес-
твие" на Лазурния бряг.
Както е известно, руските
аристократи тръгват натам
след вдовицата императри-
ца Александра Фьодоровна,
която за първи път посеща-
ва Ница през 1856 г. В екс-

позицията има и материали
за Световното Парижко из-
ложение през 1867 г., по
време на което французите
се запознават с национал-
ната архитектура на Русия
и руската кухня, както и за
сключването на Френско-
руския съюз ,  закрепил
дружбата между двете стра-
ни в края на XIX век.

лично представи проекта. По време на
презентацията българските историци -
професорите Искра Баева и Румяна Мих-
нева, докторът на историческите науки
Нако Стефанов, контраадмиралът и пред-
седател на клуба "Военни моряци" Пе-
тър Странчевски и други експерти, об-
съдиха съдържанието на "Книгата на па-
метта. България", направиха своите пре-
поръки и внесоха някои корекции. На
събитието присъства и съветникът на
руския посланик у нас Филип Возкре-
сенски, който откри кръглата маса, съ-
ветникът в посолството на РФ у нас Алек-
сей Новосьолов и кураторът на отдела
"Публична дипломация" в представител-
ството на "Россотрудничество" в Бълга-
рия Константин Пеев.
Към днешна дата вече са публикува-

ни книгите на паметта за Литва, Есто-
ния, Латвия, Румъния, Молдова и Унга-
рия. Организатор и идеен вдъхновител
на проекта е Фондът на ветераните от
дипломатическата служба с участието
на Литовския институт за военно нас-
ледство, посолството на Русия и Руски-
те домове в европейските страни, а съ-
що Фондът за президентски грантове,
Руския фонд за мир, "Росатом" и Руски-
те железници.
Планира се проектът да бъде завър-

шен към 80-годишнината от Великата по-
беда през 2025 година, като обхване
всички европейски държави, на чиято
територия има погребани войници и офи-
цери от Червената армия.

Вторият международен ани-
мационен фестивал "Большой
фестиваль мультфильмов в Ха-
баровске" се проведе по по-
вод 85-годишнината на студи-
ята "Союзмультфильм". На не-
го бяха представени руски и
филми за Изтока или заснети
в страни от Азиатско-Тихооке-
анския регион. "Повечето фил-
ми са детски и семейни - каз-
ва генералният директор на
фестивала Дмитрий Шлепньов.
- Тази година темата е именно
такава - детска и семейна, но

има и анимация за по-големи
- 18+. Фестивалът за нас е
своебразен мост към Азия, за-
щото повечето фестивали са
ориентирани към европейска-
та и американската анимация".
В програмата имаше класи-

чески съветски анимационни
филми, съвременни сериали и
късометражни филми на "Со-
юзмультфильм".
Фестивалът завърши с пред-

ставянето на възстановения
анимационен филм "Снежната
кралица" от 1957 г.

И малките, и големите зрители останаха доволни


